
کوتاه بگوییم وکوتاه بنویسیم، عصر پرگویی و پرنویسی گذشت

  حسین محمودی اصل، کارشناس اقتصادی گفت: همان طور که پیش بینی می شد، قیمت دلار بعد از ماه رمضان روندی افزایشی گرفت.
  یک عامل، رونق کسب وکار در کشور و منطقه است.

  همچنین تغییر سال و تغییر قیمت در بسیاری از کالاها و بخش ها موجب افزایش قیمت دلار می شود)گاها دلار خود عامل رشد قیمت هاست 
و گاه افزایش قیمت ها در سایر کالاها و بخش ها موجب رشد دلار می شود(

سوال این روزها؛ دلار ارزان می شود یا گران؟ کارنامه موفق چادرملو 
در سال 1401

شرکت معدنی و صنعتی چادرملو طی سال 1401 موفق شده 
اســت با دست یابی به بالاترین میزان تولید شمش فولادی و 
آهن اســفنجی از بدو شــروع فعالیت این دو واحد صنعتی، 

رکورد تولید 12 ماه سال 1400 را بشکند.
به گزارش آسیا نیوز ایران ،مهندس امیر علی طاهر زاده با بیان 
این مطلب افزود : خدا را شاکریم که طی سال گذشته با همت 
و تلاش همه کارکنان خدوم شرکتی و پیمانکاران پر تلاش، 
توانستیم علاوه بر موفقیت در تولید محصولات، حرکتی رو به 

جلو برای نیل به اهداف توسعه نیز داشته باشیم...

ادامه شگفتی سازی تیم ملی هاکی روی یخ بانوان
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با پارس می تونی راحت خونه بخری یا اجاره کنی
اگه خونه داری بفروشی یا اجاره بدی

یا اگه مشاور املاک هستی 
درآمد خودتو  افزایش بدی

بزرگ ترین بانک اطلاعاتی املاک 
در اصفهان

در کمترین زمان و در تلفن همراه خود 
ملک دلخواه خود را پیدا کنید!

مرتضی چگونیان
ثبت آگهی رایگان در وبسایت

09131184574-03136270117

صفحه 2

صفحه 5

تیم ملی هاکی روی یخ بانوان ایران در چهارمین دیدار خود در پیکارهای قهرمانی بزرگســالان آسیا برابر امارات متحده 
عربی به پیروزی رسید و راهی نیمه نهایی شد.

زلفی گل: احداث خوابگاه های 
متاهلی دانشجویان در دستور 

کار دولت است
وزیر علوم،تحقیقات و فناوری گفت: برای خوابگاه های متاهلی 
خوشــبختانه قانون جهش مســکن و قانون حمایت از خانواده 
و جوانــی جمعیت ظرفیت خوبی را ایجاد کرده و در اســتان ها 
روسای دانشگاه ها می توانند طی تعامل با خیران نسبت توسعه 

این خوابگاه ها اقدام کنند.

آلمان بزرگ ترین مشتری
فرش ایرانی

در بــازار فرش ایرانی، آلمان بــا خرید بیش از ۹ میلیون و ۷00 
هزار دلار بزرگترین مشــتری انواع فرش های ایرانی به شــمار 
مــی رود. پس از آن، امارات با خریــد ۹.2 میلیون دلار در رتبه 

دوم قرار دارد.

جلوگیری از برگزاری همایش 
اتحادیه کانون های وکلای 

دادگستری به دلیل استفاده از کروات
جویجری، نائب رییس کانون وکلای اســتان خوزستان گفت: 
نیروی حراســت محل برگزاری مراسم درخواست کرد که وکلا 
کــروات نزنند و بــه همین دلیل از برگزاری مراســم افتتاحیه 

همایش جلوگیری کردند.

سپاه در تدارک ساخت ناو هواپیمابر
ســردار تنگســیری، فرمانده نیروی دریایی ســپاه گفت: در آینده ناو هواپیمابری را شــاهد خواهیم بود که در دنیا وجود ندارد. این 
 ناو هم قابلیت حمل هواپیما و هم قابلیت حمل تعدادی شــناور موشــک انداز در درون خود را دارد که مشــابهی در دنیا برای آن 

وجود ندارد.

زن در شاهنامه
نگاهی نو به شاهنامه

 شاهنامه روایت تاریخ سیاسی، اجتماعی 

دکتر محمد رسولی*

ایــران اســت، می توان گفــت : زن در 
شاهنامه و جامعه ی سیاسی  

وقتی کتاب شاهنامه از جامعه ی ایرانی 
نام می بــرد و تاریخ اجتماعی این ملت 
دیرپــا را بیان می کند، به طور قطع قابل 

انتظار است که از زنان نیز در آن سخن رفته باشد. 
ما در جاهایی از شاهنامه می توانیم نگاه اصیل ایرانی فردوسی به زن 

را ببینیم که عین اندیشه ی خودش را بیان می کند. 
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پرداخت ما به التفاوت سود قطعی 
و علی الحساب بانک سامان

 بانک سامان اعلام کرد که سود ما به التفاوت سپرده گذاران خود 
را پس از کسر وجوه قانونی پرداخت خواهد کرد. 

به گزارش خبرگزاری موج به نقل از روابط عمومی بانک سامان، 
بانک ســامان با انتشار اطلاعیه ای عنوان کرد که »چنانچه سود 
قطعی سال مالی بیش از سود علی الحساب پس از کسر حق الوکاله 
حاصل شــود، مابه التفاوت مبلغ مذکور متناسب با مانده و مدت 

هریک از سپرده ها، پرداخت خواهد شد.« 

رئیس شورای عالی استان ها:
بانک شهر جای خود را در خانواده 

یف کرده است یت شهری تعر مدیر
 رئیس شــورای عالی استان ها گفت: سهم بانک شهر در پازل 
اقدامات شــهری بیش از پیش اســت، چراکــه مدیران بانک، 
دلســوزانه پای کار هســتند و امیدواری زیاد داریم که روابط و 

همکاری ها و پیشرفت امور شکل بگیرد.
بــه گزارش جهانی پــرس از روابط عمومی بانک شــهر، پرویز 
ســروری در مورد نقش بانک شهر به عنوان یک بانک تخصصی 
در حل معضلات کلانشــهرها، گفت: در گذشته خلا یک بانک 
همسو وجود داشت، به گونه ای که بسیاری از پروژه های شهری 
قابلیت اجرایی شدن، پیدا نمی کردند چراکه تامین منابع مورد 
نیاز اجرای پروژه ها از توان شهرداری ها خارج بود و بانک ها نیز 
به دلیل عدم آشــنایی با مدیریت شهری این منابع را در اختیار 

مدیران شهری، قرار نمی دادند.
وی افزود: اما امروز با ایجاد بانکی آشــنا با مســائل و پیچیدگی 
های مدیریت شهری، شاهد هستیم که افتتاح بسیاری از پروژه 
هــای بــزرگ و تاثیر گذار بر زندگی مــردم که موجب رضایت 
آنهاســت تنها از طریق کمک های بانک شــهر ممکن شــده و 
ســهم این بانک در پیشبرد پروژه های اثرگذار بر زندگی مردم 

کاملا محسوس است.
رئیس شورای عالی استان ها با بیان اینکه بانک شهر جای خود 
را در خانواده مدیریت شــهری تعریف کرده اســت، افزود: این 
بانک می بایســت هر موفقیت مدیریت شهری را موفقیت خود 
دانسته و همچون بازی های مهم فوتبال که می گویند اصحاب 
رسانه به خصوص صداوسیما یار دوازدهم تیم ملی فوتبال است، 
باید بگویم که بانک شهر نیز یار دوازدهم مدیریت شهری است 
و قطعــا در آینده شــاهد هم افزایی و هماهنگی بیشــتر میان 

مدیریت شهری و بانک شهر خواهیم بود.
ســروری در مورد همکاری مدیریت شــهری در دوره جدید با 
بانک شــهر نیز بــا تاکید بر اینکه هماهنگــی بانک و مدیریت 
شهری یک جاده دو طرفه است،یعنی مدیریت شهری از جمله 
شهرداری ها می بایســت نسبت به بانک شهر احساس وظیفه 
کنند، افزود: همچنین بانک شــهر باید شهرداری ها را قسمتی 

از وجود خود بداند.
وی ادامــه داد: متاســفانه در دوره قبلی مدیریت شــهری این 
رابطــه به هم خــورده بود و یا حداقل تضعیف شــده بود اما از 
روزی که مدیریت جدید شــهری شــروع به کار کرد، شعارش 
این بود که برای اســتمرار پیش برنده در شهر نیازمند تعاملات 
دو جانبه با بانک شــهر هستیم و باید به گونه ای عمل کنیم که 
 بانک بتواند ارتقا یافته و گام های موثرتری در پیشــبرد اهداف 

خود بردارد .
ســروری گفــت: مطمئــن هســتم کــه بهتریــن تعاملات 
مدیریــت شــهری و بانک شــهر در این دوره تبلــور پیدا می 
کنــد چراکــه هــر دومجموعه، مدیــران درجه یکــی دارند 
کــه کامــلا انگیزه کافی بــرای ارتقا تعامــلات و ارتباطات در 
 راســتای همکاری برای شــهر دارندو نکته قابل اعتنا اســت و

باید توسعه یابد.
نایب رئیس شــورای شهر تهران با تاکید بر اینکه طبیعی ترین 
دغدغه کلانشــهر تهران و سایر کلانشهرها، مسئله حمل ونقل 
اســت چراکه حل بســیاری از مشــکلات کلانشهرها همچون 
آلودگی هــوا، ترافیک و... در گرو توســعه حمل ونقل عمومی 
اســت، افزود: حمایت بانک شــهر در یک دوره ای موجب رخ 
دادن اتفاقات طلایی در حوزه حمل ونقل عمومی شــد و اخیرا 
نیز شــاهد بودید که افتتاح ایســتگاه های مترو با سرعت آغاز 
شــده است. همه این اتفاقات سهم بانک شهر در پازل اقدامات 
شــهری را بیشــتر می کند چراکه مدیران بانک، دلسوزانه پای 
کار هســتند و امیدواری زیاد داریم کــه روابط و همکاری ها و 

پیشرفت امور شکل بگیرد 

اخبــــــار

 به مناسبت عید سعید فطر و در راستای مسئولیت های اجتماعی گروه مالی گردشگری، به دستور 
رییس گروه مالی گردشگری مبلغ 20 میلیارد ریال برای آزادی زندانیان شهرهای بافت، سیرجان و 

جیرفت تخصیص یافت.
به گزارش روابط عمومی گروه مالی گردشگری،  رقم مذکور شامل مبلغ 10 میلیارد ریال برای آزادی 

زندانیان بافت، مبلغ ۵ میلیارد ریال برای سیرجان و ۵ میلیارد ریال برای جیرفت است.
مبلغ مذکور در اختیار ائمه جمعه شهرهای یاد شده قرار گرفته است تا متناسب با مبلغ دیه هر زندانی  

، شماری از زندانیان آزاد شوند.
علاوه بر این، رئیس گروه مالی گردشگری در سفر به استان کرمان با اختصاص مبلغ تا 20 میلیارد ریال 
برای بازسازی ساختمان نگهداری معلولان ذهنی شهیدفیاض بخش وابسته به بنیاد نیکوکاری یاس 
موافقت کرد. وی همچنین در سفر به شهرستان های جیرفت و کرمان و بازدید از دو مرکز نگهداری 
معلولان ذهنی دســتورات لازم برای خرید و تامین نیازهای توانبخشی، آموزشی، فرهنگی و رفاهی 

مددجویان را به مسئولان ذیربط صادر کرد.
این گزارش حاکیســت: همچنین در این ســفر نسبت به احداث یک باب ساختمان  برای نگهداری از 

200 نفر از معلولان ذهنی توافق و بنیاد خیریه یاس فاطمه النبی )س( مامور این کار شد 

 عشــقی ضمن اشــاره به شرایط فعلی بازار ســرمایه از عزم جدی وزارت اقتصاد و این سازمان برای 
عرضه عمومی شرکت های سهامی عام پروژه خبر داد.

به گزارش ایبِنا، مجید عشــقی )چهارشــنبه( در حاشیه سفر به کرمان و بازدید از شرکت ملی صنایع 
مس ایران در جمع خبرنگاران، اظهار داشــت: با توجه به اقبال و شــرایطی که امسال در بازار سرمایه 

حاکم است می تواند نقش پررنگی را در تامین مالی شرکت ها داشته باشیم.
وی خاطرنشان کرد: در تلاش هستیم تا به طور حتم شرکت سهامی عام پروژه که در وزارت اقتصاد و 
سازمان بورس مورد بحث قرار گرفته بود را به سمت عرضه عمومی برسانیم تا تامین مالی انجام دهیم.

رییس سازمان بورس ادامه داد: نباید به این بسنده کنیم که اگر جریان نقدینگی شرکت ها قوی است 
به دنبال انتشــار اوراق نباشــند، بلکه اوراق به سرعت اجرای پروژه ها کمک می کند؛ به همین دلیل 

انتشار اوراق باید جزو برنامه قرار داشته باشد.
عشقی خاطرنشان کرد: بازار سرمایه از سال های گذشته کمک کننده به سایر شرکت ها بوده است و 

به هیچ عنوان نگاه ما به بورس کالا یک طرفه نیست.
وی گفت: باید اقدامی صورت بگیرد تا قیمت گذاری کالا هایی که در بورس کالا عرضه می شــود، به 

صورت منصفانه باشد و به طور حتم از رانت جلوگیری شود 

رییس سازمان بورس خبر داد:
عزم جدی دولت برای عرضه عمومی

وژه شرکت های سهامی عام پر

کارنامه موفق چادرملو در سال 1401

 شرکت معدنی و صنعتی چادرملو طی سال 1401 
موفق شــده است با دســت یابی به بالاترین میزان 
تولید شــمش فولادی و آهن اسفنجی از بدو شروع 
فعالیــت این دو واحد صنعتی، رکورد تولید 12 ماه 

سال 1400 را بشکند.
به گزارش آسیا نیوز ایران ،مهندس امیر علی طاهر 
زاده با بیان این مطلب افزود : خدا را شاکریم که طی 
ســال گذشته با همت و تلاش همه کارکنان خدوم 
شــرکتی و پیمانکاران پر تلاش، توانستیم علاوه بر 
موفقیــت در تولید محصــولات، حرکتی رو به جلو 

برای نیل به اهداف توسعه نیز داشته باشیم .
مدیــر عامل چادرملو در گفت و گویی به مناســبت 
روزجهانی کارگر، ضمــن تبریک این روز به تمامی 
فعالان عرصه تولید کشــور گفت: در سال گذشته با 
تولید بیش از 11 میلیون تن کنسانتره آهن در جایگاه 
نخست تولید کننده کنسانتره مورد نیاز صنعت فولاد 
در کشــور قرار گرفتیم ، همچنین با تولید حدود 1 
میلیون و 18۵ هزار تن شــمش فولادی، 1 میلیون 
و 61۵ هزارتــن آهن اســفنجی و 3 میلیون و ۷68 
هزارتــن گندلــه آهن و مجموع تولیــد بیش از 1۷ 
میلیــون تن محصولات زنجیره فولاد تلاش نمودیم 

نقش موثری در اقتصاد کشور ایفا کنیم .
وی همچنین تصریح کرد: در 12 ماهه ســال 1401 
علاوه بر تامین بخشی از نیازهای داخل به محصولات 
فــولادی از طریق بــورس کالا، بالغ بر 268 هزار تن 
شــمش فولادی در گریدهــای جهانی نیز به خارج 
از کشــور صادر گردید که درآمد ارزی کســب شده 
تماماً بر اساس سیاستگذاری بانک مرکزی و ضوابط 
تکلیفی بر وجوه حاصــل از صادرات از جمله تامین 
قطعات ، ماشین آلات و مواد اولیه کمکی واحدهای 
موجــود در مجتمع های معدنی و صنعتی و تکمیل 

طرح های توسعه مصروف می گردد .
مهنــدس طاهر زاده در ادامــه این گفت و گو افزود: 

ســال 1401 با وجود کاهش نرخ جهانی بخشــی از 
محصــولات زنجیرهای فولادی ، افزایش نرخ حامل 
های انرژی، افزایش هزینه های جاری و نیز زیانهای 
ناشی از اعمال محدودیت های انرژی با رشد تولید در 
انتهای زنجیره و افزایش بهره وری توانستیم بیش از 
40۹ هزار میلیارد ریال درآمد عملیاتی محقق کنیم .

وی گفــت: در کنار همه تلاشــها در جهت افزایش 
راندمان تولید محصولات ،سعی شده است با اتخاذ 
تدابیر عملی اقدام به پیاده ســازی ضوابط زیســت 
محیطی در مجموعه هــای معدنی و صنعتی خود 
نمائیــم و عــلاوه بر کنترل و نگاه ویژه به مســائل 
زیست محیطی برنامه های مدونی هم جهت بهبود 
مستمر، تنظیم و بخشی از آن به انجام رسیده است .

مدیر عامل چادرملو با اشــاره به نتایج حاصل از به 
کار گیــری تکنولوژیها و روشــهای جدید تولید در 
کارخانــه فولاد چادرملو تصریح کرد: با بهره گیری 
از روش هات شارژ علاوه بر کاهش چشمگیرمیزان 
پسماند به ازاء هر تن فولاد، در مصرف گاز و برق به 

میزان قابل توجهی صرفه جویی شده است.
عــلاوه بر آن با راه انــدازی تعدادی غبار گیر جدید 
- انــدازه گیری پارامترهــای آلاینده هوا و خاک به 
صورت فصلی توســط آزمایشــگاه معتمد محیط 
زیســت و ارائه آن در قالب خــود اظهاری به اداره 
کل حفاظت محیط زیســت استان- نصب سیستم 
پایش لحظه ای بر روی دودکش فولادسازی جهت 
پایش لحظه ای توسط واحد محیط زیست مجتمع 
صنعتــی و نظافت صنعتی تجهیزات - اســتفاده از 
دســتگاه های مکنده مکانیزه به منظور جمع آوری 
غبار از روی نوار نقاله ها به جای اســتفاده از هوای 
تحت فشــار جهت نظافت صنعتی- پوشش بر روی 
ســازه های ترانســفر تاور جهــت جلوگیری از باد 
بردگی و انتشار ذرات در هوا - پیاده سازی سیستم 
اســتاندارد ISO 50001 در مجتمــع صنعتــی 

چادرملــو با هدف کاهش مصــرف انرژی - تکمیل 
شــبکه فاضلاب بهداشتی کارخانه و احداث تصفیه 
خانه 400متر مکعبی به روش لجن فعال به منظور 
تصفیه پساب بهداشتی و استفاده از آب تصفیه شده 
در مصارف کشــاورزی به منظور کاهش استفاده از 
منابع آب و راه اندازی پیش تصفیه مجتمع و کاهش 
مصرف معادل 600 متر مکعب در شــبانه روز گام 
مهمی در بهبود فرآیندهای عملیاتی با نگاه ویژه به 

مسائل زیست محیطی برداشته شده است .
این مدیر فعال معدنی و صنعتی با تاکید بر اهمیت به 
روز بودن فرآیند تولید به ویژه تنوع بخشی به سبد 
محصولات فولادی گفت: شرکت معدنی و صنعتی 
چادرملــو به عنوان یکــی از قطبهای اصلی و تاثیر 
گذار در زنجیره ارزش فولاد کشــو ر و از بزرگترین 
بنگاههای اقتصادی، با دارا بودن زنجیره کامل معدن 
تا محصول نهایی ، یکی از بازیگران اصلی در زنجیره 
تولید فولاد کشــور محسوب می گردد . لذا با تکیه 
بر دانش، تجربه و ســرمایه های انســانی مجموعه 
و بهــره گیری از مدرن تریــن تجهیزات و خطوط 
تولید، در زنجیره تولید فولاد کشــور اقدام به تولید 
محصولات متنوعی در زنجیره، شــامل کنســانتره 
آهن ،گندله، اهن اســفنجی و شــمش فولادی در 
سایزها و گریدهای مختلف )گریدهای ساختمانی 

و برخی از گریدهای مهندســی( در 
بهترین کیفیت نموده است.

وی تصریــح کرد : مزیــت پایداری 
در کیفیــت مــاده اولیــه ورودی 
)کنستانتره ســنگ آهن( و پیوسته 
بودن فرآیند، امکان تولید محصولات 
با بالاترین کیفیــت را فراهم نموده 
اســت. رویکرد اصلی شرکت معدنی 
و صنعتی چادرملو تا به امروز تثبیت 
کیفی محصولات تولیدی و تمرکز بر 
حفظ کیفیت همراه با افزایش کمی 
محصول بــا ارتقاء اســتانداردهای 
مصرف، خصوصــاً در مصرف انرژی 

بوده است.
همچنین علاوه برآن، شرکت معدنی 
و صنعتی چادرملو با سرمایه گذاری 
در مجتمع آهن و فولاد سرمد ابرکوه، 
)میلگردهای  نهایــی  محصــولات 

ساختمانی( از بیلتهای تولیدی خود را به بازار عرضه 
می نماید. از ســویی چادرملو با سرمایه گذاری در 
بخشهای مختلف دیگر زنجیره نظیر، تولید ورقهای 
خاص با اســتفاده از تکنولوژی اسلب نازک و تولید 
محصــولات طویل فــولادی با ارزش افــزوده بالا 
)Special Bar Quality( ، رویکرد توســعه سبد 

محصولات را نیز در دستور کار دارد.

امیر علی طاهر زاده با اشاره به بومی سازی حدود 30 
هزار قطعه واحدهای صنعتی و معدنی در چادرملو 
بــر اهمیت موضوع دانش و فناوری و توســعه توان 
علمــی در تولید محصولات تاکید و اظهار داشــت 
: این شــرکت با هدف استفاده از ظرفیتهای علمی 
کشــور به منظور توسعه ســبد محصولات، اقدام 
بــه تقویت واحد تحقیق و توســعه و اســتفاده از 
ظرفیتهای شــرکتهای دانش بنیان ، پژوهشکده ها 
و دانشــگاههای کشور نموده است و اولویت بخش 
تحقیق و توســعه شــرکت نیز طراحی محصولات 
فولادی بر اســاس نیاز بازار مصرف با در نظر گرفتن 
اقتصادی بودن تولید می باشد . در این راستا سعی 
شــده است تا با بهره گیری از متخصصان داخلی در 
کنار مشــاوران مجــرب، اقدامات لازم جهت بومی 

سازی قطعات انجام پذیرد.
مدیــر عامل چادرملو همچنیــن انعقاد تفاهم نامه 
همــکاری با پــارک علم و فناوری و دانشــگاه یزد 
و تاســیس مرکز توســعه و پشــتیبانی نوآوری و 
فنــآوری چادرملو در پارک علــم و فناوری یزد را 
از جملــه اقدامات عملــی این شــرکت در اواخر 
ســال گذشــته عنوان کرد و گفــت : این مرکز در 
راســتای سیاســت های کلی کشــور برای توسعه 
اقتصــاد دانش بنیان و به منظور فراهم آوردن زمینه 
 همکاری های ســازنده برای حمایت

از توســعه فناوری هــا، محصولات 
و خدمــات فناورانــه و نیز توســعه 
زیســت بوم فناوری و نوآوری استان 
یزد ایجاد گردیده است تا در فرآیند 
توسعه دانش محور به ویژه در زنجیره 
فولاد، از مرحله اکتشاف، استخراج، 
فــرآوری و تولید محصولات فولادی 
فرصــت هایــی را بــرای محققان، 
پژوهشــگران، و صنعتگران در مراکز 
علمی و شــرکت هــای دانش بنیان 

فراهم سازد .
مهنــدس طاهــر زاده همچنین از 
مهمترین اســتراتژی های شــرکت 
را دســتیابی به منابع جدید ســنگ 
آهن عنــوان و ابراز امیدواری کرد: با 
برخــورداری از تمامی ظرفیت های 
داخلی و دســتیابی به منابع جدید 
سنگ آهن ونیز اتخاذ تدابیر عملیاتی و بهینه سازی 
مراحل تولید بتوانیم در سال جدید که از سوی مقام 
معظم رهبری ســال افزایش تولید نامگذاری شده 
است تولید پایدار در صنعت فولاد را محقق سازیم .

گفتنی اســت در حال حاضر چادرملو با پیش بینی 
ســرمایه گذاری بیش از 4 میلیارد یورو بالغ بر 40 

طرح توسعه را در دست اقدام دارد  

اخبـــــــار

معاون فناوری های نوین بانک مرکزی:
سامانه سجل محکومیت های مالی 

در آینده نزدیک راه اندازی می شود
 ســامانه سجل محکومیت های مالی با همکاری قوه قضاییه در جهت 
جلوگیری از سوء استفاده از ابزار های پرداخت در حال آماده سازی است.

بــه گزارش ایبِنا، قوه قضاییــه در اجرای بند پ ماده 116 قانون برنامه 
پنج ساله ششم توسعه اقتصادی، اجتماعی و فرهنگی جمهوری اسلامی 
ایــران و در راســتای تبصره ذیل ماده 8 آیین نامــه اجرایی بند مذکور 
و به منظور تعیین نحوه دسترســی به ســامانه سجل محکومیت های 
مالی، »دســتورالعمل تعیین نحوه و میزان دسترسی به سامانه سجل 

محکومیت های مالی« را در بهمن 1400 ابلاغ کرد. 
در همیــن رابطه مهــران محرمیان، معاون فناوری هــای نوین بانک 
مرکزی اظهار کرد: بانک مرکزی بر پایه توافق با قوه قضاییه، ســرویس 
ســجل محکومیت های مالی را جهت استفاده در سامانه های این بانک 
آماده کرد. وی با اشــاره به اینکه این ســامانه در آینده ای نزدیک مورد 
بهره برداری قرار می گیرد، تاکید کرد: با مســاعدت مرکز آمار و فناوری 
اطلاعات قوه قضاییه، این سرویس جهت استفاده در شبکه بانکی کشور 
در حال آماده ســازی بوده و در مرکز ملــی تبادل اطلاعات قرار گرفته 
است.  محرمیان با بیان اینکه پیاده سازی فنی و بکارگیری این سرویس 
در سامانه های بانک مرکزی صورت پذیرفته است، گفت: در حال حاضر 
خروجی ســرویس توســط بخش های ذیربط بانک مرکزی در مرحله 
بررسی و کنترل نهایی قرار دارد.  معاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
در رابطه با عملکرد این سامانه همچنین گفت: با استفاده از این سرویس 
امکان سوء اســتفاده از ابزار های پرداخت به حداقل رسیده و همچنین 
ارائه تســهیلات به افراد به شکل عادلانه تری صورت می پذیرد و توزیع 
منابع بانکی بهینه خواهد شد.  وی در ادامه افزود: با پیشگیری از انباشت 
مطالبات غیرجاری بانک ها حجم نقدینگی در گردش شبکه بانکی بهبود 
یافتــه و متعاقب آن نــرخ تورم کاهش خواهد یافت که تاثیر مثبتی در 
معیشت آحاد جامعه خواهد داشت. محرمیان همچنین گفت: بر اساس 
ماده 21 مکرر قانون اصلاح صدور چک بانک مرکزی مکلف شــده تا در 
مورد اشــخاص ورشکسته، معســر از پرداخت محکوم به یا دارای چک 
برگشتی رفع سوءاثر نشده، از دریافت دسته چک و صدور چک جدید در 
سامانه صیاد و استفاده از چک موردی جلوگیری کند که طی مذاکرات 
انجام شده، اطلاعات این افراد نیز به سرویس سجل محکومیت های مالی 

اضافه شده و در مرحله آزمون است 
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سال 1401 با وجود 
کاهش نرخ جهانی 

بخشی از محصولات 
زنجیرهای فولادی، 

افزایش نرخ 
حامل های انرژی، 

افزایش هزینه های 
جاری و نیز زیانهای 

ناشی از اعمال 
محدودیت های 

انرژی با رشد تولید 
در انتهای زنجیره و 
افزایش بهره وری 
توانستیم بیش از 
409 هزار میلیارد 

ریال درآمد عملیاتی 
محقق کنیم

دانش و تجربیات سرمایه انسانی خزانه ای کم نظیر 
در صنعت بانکداری است

 مدیر مرکز آموزش و پژوهش بانک توســعه تعاون 
اعلام داشــت دانش و تجربیات سرمایه انسانی خزانه 
ای کم نظیر در صنعت بانکداری اســت که با سازوکار 
مدیریت دانش از مسیر تربیت مربی و مدرس در بانک 

توسعه تعاون مورد بهره برداری قرار گرفته است.
کریــم میرزاخانی مدیر مرکز آموزش و پژوهش بانک 
توسعه تعاون به مناســبت روز معلم از سازوکارهای 
تخصصــی و حرفه ای مدیریــت دانش و تجربیات در 
بانک توسعه تعاون خبر داد و گفت: مدرسان و مربیان 
بانک از سرمایه های کم نظیر بانک محسوب می شوند 
که مرکز آموزش و پژوهش با طراحی و اجرای برنامه 
های متنوع آموزشــی و پرورشــی به دنبال مدیریت 
دانــش و تجربیات این گــروه از همکاران خبره بانک 

بوده است.
وی ضمن گرامیداشــت مقام معلــم، این روز مبارک و 
گرانقــدر را به مدیرعامــل و اعضای هیات مدیره بانک 
توســعه تعاون، مدیران نظام بانکی، همه مدرســان و 
مربیان درون و برون ســازمانی بانک توســعه تعاون و 
فعالان عرصه آموزش در نظام بانکی کشور تبریک گفت.

مدیــر مرکز آموزش و پژوهش بانک توســعه تعاون 
در تبیین این مناســبت افــزود: روز معلم همزمان با 
ســالروز شهادت اســتاد مرتضی مطهری است که با 
هدف تجلیل از مقام و جایگاه والای معلم و اهمیت به 

آموزش نامگذاری شده است.
وی تصریح کرد: در مبانی دینی و علمی جایگاه معلم و 
آموزش بســیار رفیع بوده و همواره معلمی عشق، ذوق 
َّذِی عَلَّمَ باِلقَْلمَِ )همان کس  و هنر قلمداد شده و آیات ال

که به وســیله قلم آموخت )و عَلَّمَ الْنِسَْــانَ مَا لمَْ یعَْلمَْ 
)آنچه را که انسان نمی  دانست آموخت( نیز بیانگر این 

اهمیت بالا است.
میرزاخانی همکاری و تعامل صاحبان دانش و تجربه 
در زمینه اشتراگ گذاری دانش کاربردی- تخصصی 
در چند سال اخیر را شایسته قدردانی دانست و افزود: 
دانش و تجربیات این عزیزان از مســیرهای مختلف 
مانند نشست های اندیشــه ورز، تولید و چاپ کتاب 
کاربردی، برنامه تربیت مدرس و مربی در بانک توسعه 

تعاون به اشتراک گذاشته شده است.
وی در ایــن زمینه گفت: در عصــر حاضر هر دو گروه 
صاحبنظــران و پژوهشــگران دانشــگاهی و مدیران 

اجرایی بر این عقیده هســتند که دانش منبع کلیدی 
قدرت محسوب می شود و مدیریت دانش در بلند مدت 

ملاک برتری در عرصه رقابت سازمانی خواهد بود.
حسن عاشــقی رییس اداره کل آموزش بانک توسعه 
تعاون نیز با اشــاره به اهمیت جایگاه معلمی در کلام 
حضرت رســول اکرم)ص( و حضرت علی )ع( گفت: 
معلمان و کســانی که چنین نقشــی را در جوامع ایفا 

می کنند، برای مردم و ملت ها تاریخ ساز هستند.
وی در ادامــه این روز گرانقدر را به همه کســانی که 
نقش تســهیل گر، مربی و مدرس را در بانک ایفا می 
نمایند، تبریک گفت و افزود این گروه از سرمایه انسانی 
بســترهای ترویج و اشتراک گذاری دانش و تجربه را 

در بانک فراهم و مسیر توسعه و بالندگی بانک توسعه 
تعاون از مسیر سرمایه انسانی را رقم می زنند.

رییس اداره کل آموزش بانک توسعه تعاون طراحی و 
اجــرای برنامه های تربیت مدرس/ مربی را از نوآوری 
های آموزشــی ذکر کرد و گفت: این نوع برنامه های 
آموزشــی با همکاری و همراهی واحدهای تخصصی 
ســتادی بانک توسعه تعاون، ظرفیت های موسسات 
آموزشــی معتبر حوزه بانکی، خبرگان بانک توسعه 
تعاون و مدرســان نظام بانکــی طراحی و برگزار می 

گردد.
وی در این رابطه افزود در سال 1400 و 1401 چهار 
برنامــه در این زمینه طراحی، برگــزار و برای برخی 
از همکاران گواهــی دوره تربیت مدرس بانکی صادر 
شده که بســترهای انتقال دانش و تجربیات عملی و 
کاربردی در حوزه های متنوعی چون اعتبار اسنادی، 
ضمانت نامــه بانکی، تجزیه و تحلیــل صورت های 
مالــی، قراردادهای بانکی و غیره را از مســیر کارگاه 
های آموزشی حضوری در مدیریت شعب استان ها به 
همکاران صف به ویژه روســای شعب را فراهم نموده 

است.
عاشــقی به بهانه روز معلم از همه همکاران بانک که 
ظرفیت، استعداد، علاقه و توانمندی تدریس در حوزه 
هــای مختلف بانکی را دارند، دعوت به مشــارکت در 
برنامه های آموزشــی بانک از مسیر مدیریت دانش و 
تجربیــات نمود و اعلام داشــت این گروه از همکاران 
عزیــز می توانند آمادگی خود را به دبیرخانه مدیریت 

دانش اعلام نمایند 

 مراســم معارفه احمد بهکار مرام رییس جدید اداره امور 
شــعب غرب تهران بانک ملی ایران و تودیع افشین کاظمی 

رییس سابق این اداره امور برگزار شد.
بــه گزارش اخباربانک به نقــل از روابط عمومی بانک ملی 
ایران، محمدنور آزادی عضو هیات عامل و معاون امور شعب 
و بازاریابی منطقه یک کشــور در این مراســم که با حضور 
بیژن مقدم بیرانوند عضو هیات عامل و معاون امور شعب و 
بازاریابی تهران، حسن کاظمی معاون منابع انسانی، روسای 
ادارات امور و شــعب مستقل برگزار شد، با اشاره به اهمیت 
جانشــین پروری گفت: جانشین پروری از مصادیق تعامل 
درون سازمانی و مایه  تحول مدیریت کشور و پیشرفت بانک 

است که باید در اولویت قرار گیرد.
وی اظهار کرد: آقای کاظمی یکی از مدیران موفق بانک در چند سال گذشته بوده و آقای بهکارمرام جزو 

معدود افرادی است که می تواند این مسیر را ادامه دهد.
بیژن مقدم بیرانوند عضو هیات عامل و معاون امور شــعب و بازاریابی تهران با بیان اینکه اجرای صحیح 
سیاســت ارزی بانک مرکزی در ســال گذشته یکی از اقدامات جهادی اداره امور شعب غرب تهران بود، 
گفت: این اداره امور شعب یکی از ادارات استراتژیک بانک بوده و شعب و باجه های مستقر در آن نیز تا 

امروز به خوبی و شایستگی پرچم بانک ملی ایران را با اهتزار درآورده اند.
وی تاکید کرد: تنوع محصولات و خدمات در این بانک بالاست و پست های سازمانی، پله پله در اختیار 

مدیــران قــرار می گیرد که همین امر موجب می شــود تا 
پختگی، شایستگی و فرهنگ سازمانی به خوبی ایجاد شود.

حســن کاظمی معاون منابع انسانی بانک هم با بیان اینکه 
در مجموعه هر سازمانی نیروی انسانی یکی از بزرگترین و 
ارزشمندترین سرمایه ها به حساب می آید و مدیران بانک 
ملی ایران سرشــار از تجربه و دانش هســتند، تصریح کرد: 
همــکاران ما در بانک ملی ایران تاکنون گام های بزرگی را 

برداشته اند که برکات آن در کشور نمایان است.
وی ضمن قدردانی از تلاش ها و اقدامات رییس سابق اداره 
امور شعب غرب تهران عنوان کرد: آقای کاظمی طرح های 
هوشــمندانه ای را در بانک به اجرا گذاشتند و فردی بسیار 
پرتلاش و دلسوز برای این سازمان بودند و این امر علی رغم 

تمامی توانمندی ها و شایستگی ها وظیفه ریاست جدید را سخت تر خواهد کرد.
افشــین کاظمی رییس ســابق اداره امور شــعب غرب تهران بانک هم در این مراسم با بیان اینکه تغییر 
بهترین اتفاق و منشاء خیر بوده و اساس دین ما موید بر این موضوع است، گفت: صیانت از بانک، وظیفه 

تک تک ماست و همه ما باید در جهت اعتلای نام این سازمان بکوشیم.
احمد بهکار مرام رییس جدید اداره امور شعب غرب تهران بانک هم با بیان اینکه امروز در یک سازمان 
خوشــنام مشغول به خدمت هستیم، گفت: سال گذشته، سالی خوب به جهت رشد شاخص های بانک 

بود و این امر وظیفه ما در سال جاری را دوچندان می کند 

ییس اداره امور شعب غرب تهران بانک ملی ایران معرفی شد ر

افزایش 54 درصدی درآمد بیمه دی
شرکت بیمه دی در فروردین ماه 
به درآمد 629 میلیاردتومانی رسید

مدیر امور اجرایی فناوری اطلاعات بانک تجارت اعلام کرد
صدور 500 فقره چک الکترونیک 

در بانک تجارت
 به گزارش اخباربانک، شــرکت بیمه دی در 
گزارش فعالیت ماهانه منتهی به فروردین ماه 
ســال جــاری از فروش حق بیمــه صادره به 
بیمه شــدگان تحت نظر خود بــه درآمد 62۹ 

میلیاردتومانی رسید.
بیمــه دی از ابتــدای ســال مالی تــا انتهای 
فروردین ماه ســال جاری میزان سرمایه ای که 
اعلام کرد برابر با ۵۹۵ میلیارد تومان بود، این 

شــرکت بیمه ای در فروردین ماه ســال جاری از فروش حق بیمه صــادره 62۹ میلیارد تومان درآمد 
شناسایی کرد و از طرفی دیگر 4۷8 میلیارد خسارت پرداخت کرده است.

بیمه دی در اولین ماه از سال جاری درآمد ماهانه ای که از محل فروش حق بیمه توانست شناسایی کند، 
نزدیک به 220 میلیارد تومان )۵4 درصد( افزایش را نسبت به ماه گذشته به ثبت رساند، همچنین این 
شرکت بیمه ای در فروردین ماه با کاهش درآمد تجمیعی نسبت به دوره مشابه سال گذشته نیز روبه رو 
شــد. »ودی« بیشترین درآمدزایی که از فروش حق بیمه در فروردین ماه داشت متعلق به رشته بیمه 
»درمان« بود که از این بخش توانست 488 میلیارد تومان درآمدزایی داشته باشد، این رشته بیمه در 

این دوره ۷8 درصد از درآمد ماهانه را به خود اختصاص داد.
دیگر رشته بیمه درآمدزای »ودی« در این دوره در بخش »ثالث - اجباری« با مبلغ ۵0 میلیارد تومان 
اعلام شد که 8 درصد از درآمد ماهانه را تشکیل می دهد، »ودی« در پایان فروردین ماه توانست به تراز 

تجمیعی مثبت 1۵2 میلیاردتومانی برسد 

 مدیــر امور اجرایی فنــاوری اطلاعات بانک 
تجارت گفت: مشــتریان بانک تجارت تاکنون 
حدود 3۵00 برگ شناســه صیادی را دریافت 
کردنــد و حدود ۵00 چک صادر و وارد چرخه 

شده است
بــه گزارش بازار، هوشــنگ ضــروری مدیر 
امور اجرایی فنــاوری اطلاعات بانک تجارت 
درخصــوص وضعیت چک الکترونیک در این 

بانــک گفــت: در آبان ماه رونمایی از محصول چک الکترونیک در بانک مرکزی انجام شــد و پس از 
 تســت ســرویس ها و قابلیت پایداری ســامانه، تست های مختلف انجام شــد و در اختیار همکاران 

قرار گرفت.
 وی افــزود: بــرای صــدور چــک الکترونیــک البتــه محدودیتــی بــه واســطه اینکه ایــن نوع 
چــک بــرای مشــتریانی کــه صرفــا 80 درصد چــک فیزیک مصــرف کــرده بودند قابــل ارائه 
بــود کــه بســیاری از مشــتریان این شــرایط را نداشــتند کــه با همــکاری بانک مرکــزی این 
 شــرط برداشــته شــد و از 22 اســفند ســرویس برای همه مشــتریان بــه صــورت عمومی قابل

استفاده شد.
ضروری ادامه داد: مشتریان بانک تجارت تاکنون حدود 3۵00 برگ شناسه صیادی را دریافت کردند 
و حدود ۵00 چک صادر و وارد چرخه شــده اســت همچنین 2000 فقره چک هم درحال صدور است 

که اقدامات اولیه توسط دارندگان حساب انجام شده است 

از سوی گروه مالی گردشگری در سفر به استان کرمان صورت گرفت:
یال برای آزادی زندانیان  اختصاص ۴۰ میلیارد ر

و بازسازی مرکز نگهداری معلولان
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»انسان حیوان قصه گوست« و این قصه گویی

مقاوم سازی ۵ میلیون و ۲۰۰ هزار 
وستایی تا سال ۱۴۱۰ واحد مسکونی ر

زن در شاهنامه

دبیر اجرایی قرارگاه 19 دی قم:

اجازه خودنمایی به هنجارشکنان 
یمه اهلبیت )س( داده نخواهد شد در شهر کر

 دبیر اجرایی قرارگاه 1۹ فرهنگی و اجتماعی 1۹ دی استان قم 
گفت: این قرارگاه اجازه خودنمایی و جولان به هنجارشــکنان 
ســازمان یافته را در شــهر کریمه اهل بیت سلام الله علیها را 

نخواهد داد. 
قم-فاطمــه میرزابابائی،مهدی علی بابایی با اشــاره به حضور 
فعالانــه تیم های ویــژه عملیاتی و ضابطین قضایی بســیج در 
گشــت های مقابله با هنجار شکنی در شــهر کریمه اهل بیت 
ســلام الله علیها، گفت: قرارگاه 1۹ دی بــه هیچ عنوان اجازه 
خودنمایی به عناصر معلوم الحال و ســازمان یافته جهت تغییر 
چهره انقلابی اســتان قم را نمی دهد و بــا تمام توان در جهت 

مقابله با اینگونه اقدامات ایستاده است.
معاون اجتماعی ســپاه استان قم با اشــاره به رویکرد اقدامات 
ایجابی و ترویجــی در قرارگاه فرهنگی اجتماعی 1۹ دی، ابراز 
داشــت:این قرارگاه بیش از نود درصد از فعالیت های خود را در 
قالــب اقدامات ایجابی و ترویجی با نــگاه جذب  و اقناع جامعه 

هدف انجام می دهد. 
ســخنگوی قرارگاه فرهنگی اجتماعــی 1۹ دی قم گفت: در 

برخی مواقع و شرایط، عده ای افراد هنجارشکن و معلوم الحال 
نســبت به اقدامات خلاف شرع خود اســرار دارند و با اقداماتی 
سعی در تغییر چهره انقلابی شهر مقدس قم را دارند که در این 
شــرایط کمیته اقدامات سلبی قرارگاه با قدرت برای برخورد با 

افراد هنجارشکن وارد میدان می شود.

بیهودگی و محض لذت نیست، بل قصه ها »ساختار مساله« دارند و برای فهم پذیر کردن و صورت بندی 

دکتر محمدرضا سعیدی

و حل مساله ای استوارند .
بخشی از کتاب

کشــتی کچ به تئاتر روحوضی نزدیک تر اســت تا ورزش. نمایشــی که تماماً پیشاپیش طرحریزی شده 
است، خط داستانی روشنی در اختیار ما می گذارد که قهرمانانی برای دوست داشتن و ضد قهرمان هایی 
برای نفرت ورزیدن دارد: جذابیت پرطمطراق، پســر آمریکایی خالص، کمونیســت شرور، و خودشیفته 
نازک نارنجی. فریادهای بی باکانه و مبالغه ها، ابزارهای لازم برای شــکوه و جلال اپرا را در اختیار ما می گذارند. خشــونت ساختگی 

کشتی کچ هیجان انگیز است. 
هر یک از فنون و شگردهای این نمایش نیز پیرنگ یک ملودرام روحوضی را به پیش می برد، درباره این که چه کسی با زن دیگری 

خوابیده، چه کسی به دیگری خیانت کرده، چه کسی واقعاً آمریکا را دوست دارد و چه کسی فقط تظاهر می کند.
ورزش هایی که در آنها مبارزه واقعی صورت می گیرد نیز از قاعده قصه گویی مشــابهی تبعیت می کنند. برگزارکنندگان مســابقات 

مشت زنی از مدت ها قبل این نکته را دریافته اند که صرف مبارزه باعث جلب علاقه مندان و کسب پول بیشتر نمی شود.

معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن کشور گفت: طبق برنامه ریزی های به عمل  آمده، در تلاشیم که تا سال 1410  بالغ بر 
۵ میلیون و 200 هزار واحد مسکن روستایی کشور مقاوم سازی شود. 

به گزارش خبرگزاری تسنیم از رشت، مجید جودی امروز در نشست شورای هماهنگی بانک های استان گیلان، از مقاوم سازی 200 
هزار واحد مسکونی در مناطق روستایی و شهرهای با جمعیت کمتر از 2۵ هزار نفر خبر داد و اظهار داشت: سال گذشته سهمیه 1۹0 
هزار واحدی در کشور تعریف و برنامه ریزی شده بود که سهم گیلان از این برنامه، ۷۵0 واحد بود و امسال نیز همین میزان برای استان 

در نظر گرفته می شود.
معاون بازسازی و مسکن روستایی بنیاد مسکن کشور با بیان اینکه گیلان با شاخص ۵۷ درصدی در حوزه مقاوم سازی مسکن روستایی 
از میانگین کشــوری جلوتر اســت، افزود: طبق برنامه ریزی های به عمل  آمده، در تلاشیم که تا سال 1410  بالغ بر پنج میلیون و 200 

هزار واحد مسکن روستایی کشور مقاوم سازی شود.
وی همچنین از افزایش میزان تسهیلات بانکی برای مقاوم سازی و نوسازی مسکن روستایی تا سقف 200 میلیون تومان خبر داد و بیان 
کرد: این افزایش تسهیلات، روند اجرای طرح مقاوم سازی مسکن روستایی و شهرهای کمتر از 2۵ هزار نفر جمعیت را تسریع می کند.

اســتاندار گیلان نیز در این جلســه از افزایش پنج درصدی مقاوم ســازی مسکن روستایی استان در مقایسه با میانگین کشوری خبر 
داد و اظهار داشــت: مدیران بانک ها و متولیان بنیاد مســکن انقلاب اسلامی تمام تلاش خود را برای مقاوم سازی صد درصدی مسکن 

روستایی در گیلان به کار بگیرند.
اســداله عباســی بــا انتقــاد از رونــد اعطــای تســهیلات بــه مســکن مددجویــان کمیتــه امــداد در گیــلان خاطرنشــان 
 کــرد: همــگام بــا توســعه طــرح مســکن روســتایی، حمایــت از طرح هــای مســکن مددجویــان و محرومــان نیــز بایــد 

مورد توجه باشد.
حامــد دائمــی مدیــرکل بنیــاد مســکن انقــلاب اســلامی گیــلان نیــز در ایــن جلســه، نهضــت ملــی مســکن را یکی از 
دغدغه هــای مهــم دولــت خوانــد و اظهــار داشــت: چهــار هــزار و ۵00 واحــد مســکن، ســالانه بایــد در اســتان احداث 
 شــود و طــی 2 ســال اخیــر عملیــات بیــش از 10 هــزار واحد در روســتاهای اســتان شــروع شــد کــه 2 هــزار و ۷2 واحد 

به بهره برداری رسید.

 شاهنامه روایت تاریخ سیاسی، اجتماعی ایران است، می توان گفت : زن در شاهنامه و جامعه ی سیاسی  

دکتر محمد رسولی*

وقتی کتاب شاهنامه از جامعه ی ایرانی نام می برد و تاریخ اجتماعی این ملت دیرپا را بیان می کند، به طور 
قطع قابل انتظار است که از زنان نیز در آن سخن رفته باشد. 

ما در جاهایی از شــاهنامه می توانیم نگاه اصیل ایرانی فردوســی به زن را ببینیم که عین اندیشه ی خودش 
را بیان می کند. 

فردوســی درباره ی زن در داســتان بیژن و منیژه پرداخته است که در آن شب تیره و تار، در اینجا فردوسی 
نگاه خودش را به همسرش و زن ایرانی بیان می کند: 

شبی چون شبه روی شسته به قیر                          نه بهرام پیدا نه کیوان نه تیر
نه آوای مرغ و نه هُرّای دد                                    زمانه زبان بسته از نیک و بد 
نبد هیچ پیدا نشیب از فراز                                    دلم تنگ شد زان شب دیریاز
بدان تنگی اندر بجستم ز جای                                یکی مهربان بودم اندر سرای

خود واژه ی زن ســیصد بار در شــاهنامه به کار رفته که خودش گویای توجه کافی شــاهنامه به زنان است. بانوانی که در کتاب تاریخی 
شاهنامه از آنجا سخن رفته، از هر دو دسته ی اصلی جامعه هستند. در ایران عهد کهن گاه زنان نزدیک به مقامات کشوری، لشکری دارای 
مسئولیت رسمی در اجرای وظیفه ی مشخص اداری، سیاسی بوده اند و متناسب با نیاز به اقتضای مسئولیتی که داشته اند، اقدام کرده اند. 
برای مثال این طور نبوده که در جنگی که گردآفرید با پهلوان ســهراب می کند، بپنداریم گردآفرید ســرخود و بدون دســتور و آموزش 
قبلی از دژ مرزی خارج می شود و با مهاجم جنگیده است. در قضیه ی دژ سپید، ما چهار فرد داریم: سهراب، گژدهم، هژیر، گردآفرید: 

»در پادشاهی هما« ما برای نمونه به طور خاص به دو زن به نام های گردآفرید و هما بپردازیم. 
برای شــناخت بهتر دیدگاه فرهنگ ایرانی نســبت به زن باید نکته ای را گفت و آن اینکه »هر کلمه ای به یک دلیل یا دلایلی زاده می 
شود« ! اگر دقت شود، ایرانی بر بهترین چیزها و عزیزترین داشته هایش، نام های زنانه می گذاشته که کماکان هم ادامه دارد. بارز ترین 
این موضوع در نام مکان ها و سرزمین های مهم است. ایران خود بهترین نمونه است. افزون بر این، در فرهنگ ایران نام گل ها و چیزهای 
خوب را هم نام های زنانه می گذاشته اند. گل ها دارای نام های زنانه است. حال خود واژه ی زن هم از زندگی و زایندگی و جاری بودن 
و برقرار بودن می آید. یا بانو که نام دیگری برای زنان است، به معنای فروغ و روشنایی است. کدبانو، فروغ خانه و دلیل زندگانی است. 

آیا برابری زن با مرد در حقوق هم در شاهنامه قابل یافت و اثبات است؟ آری. 
نخست به معنی و کاربرد کلمه ی هم سر برای زن توجه کنیم که این عبارت برابری زن و مرد را می رساند: 

در شاهنامه داریم: 
 که بالاش با چرخ همسر بود                              تنش خون خورد بار خنجر بود

حالا به هنگام بیان برابری رودابه با زال می خوانیم که: 
سزا باشد و سخت در خور بود                            که با زال، رودابه همسر بود

لذا روشن است که از دید شاهنامه، زن و مردی که با هم زندگی می کنند، در یک سطح و هم سر و هم تراز از جهت ارزش به طور یکسان 
می باشند. این آن حالت مافوق و مادونی، مالک و ملوکی را از بین می برد. 

داستان گردآفرید و همای چهرزاد نمونه های خوبی برای جایگاه زن در شاهنامه هستند. 
همای آمد و تاج بر سر نهاد                              یکی راه و آیین دیگر نهاد
سپه را همه سر به سر بار داد                            در گنج بگشاد و دینار داد

به رأی و به داد از پدر برگذشت                        همی گیتی از دادش آباد گشت
نخستین که دیهیم بر سر نهاد                         جهان را به داد و دهش مژده داد

پس از بهمن، همای دختر او پادشاه ایران گردید. نخستین نکته راجع به پادشاهی همای همین است که در آن زمان، یعنی در حدود 
3۷00 سال پیش، یک زن به پادشاهی و رهبری بزرگ ترین و مهم ترین کشور دنیا می رسد. این خود موضوعی است که جای توجه 
دارد. موضوع بعدی که در پادشاهی هما باید به آن توجه کرد، برنامه ی کاری اوست که در انجمن بزرگان کشور ارائه می دهد. مطالبی 
که هما در آن انجمن از برنامه های توسعه ی اقتصادی و اجتماعی خود می گوید، بسیار حائز اهمیت و توجه است. همای بر خلاف همه 
ی قدرتمندان تاریخ می گوید: هر کس را که درویش و فقیر و کم داراست، دارا می نمایم. بدون آنکه به دارندگان سرمایه آزاری برسانیم. 

 توانگر کنیم آنکه درویش بود                 نیازش به رنجِ تن خویش بود
 مهان جهان را که دادند گنج                 نداریم از آن نیکوی ها به رنج 

این ایده ی خاصی بود که همای ارائه داد و در تاریخ کم پیش آمده اســت که چنین روشــی برای ایجاد عدالت اجتماعی و رفاه گفته 
شده باشد. 

همای چهرزاد، در مدت پادشاهی، موفق و پیروز بود و کارها و امور به خوبی انجام می شد. چه در امور لشکرداری و چه در امور کشورداری 
با درایت و مدیریت و با استفاده ی صحیح از اصل تفویض اختیار، به خوبی کشور را کنترل می کرد و پیش می برد. 

به دشمن به هر سوی که بدُ مهتری                  فرستاد به هر سوی لشکری
ز چیزی که رفتی به گرد جهان                      نبودی بد و نیک از او در نهان 

به گیتی جز از داد و نیکی نخواست                  جهان را سراسر همی داشت راست 
جهانی شده ایمن از داد اوی                           به کشور نبودی جز از یاد اوی 

در تواریخ نوشته اند که هما دختر بهمن بود و بهمن دختر خود را به زنی گرفته بود. شبیه به این داستان برای برخی افراد دیگر تاریخی 
هم بیان شده است. باید بگوییم چنین چیزی درست نیست و صحت ندارد. دلیل بروز این اشتباه هم این است که هر گاه پادشاه همسر 
نداشت )یعنی کشور ملکه نداشت( وظایف رسمی و قانونی و تشریفاتی ملکه را خواهر یا دختر پادشاه انجام می داد. این امر سبب برداشت 

خطا شده است که خدای ناکرده، پادشاه با خواهر یا دختر خود ازدواج کرده، در حالی که چنین نبوده است. 
*شاهنامه شناس 

نگاهی نو به شاهنامه

نماینده مردم نیشابور، فیروزه، زبرخان و میان جلگه در 
مجلس شــورای اسلامی از اختصاص 4میلیارد تومان 
اعتبار احیاء و مرمت قنوات از محل اعتبارات ملی برای 

این شهرستان خبر داد. 
هاجــر چنارانــی در گفت وگو با خبرنگار تســنیم در 
نیشــابور اظهار داشــت: با هــدف محرومیت زدایی و 
برنامه ریزی جهت بهینه ســازی مصرف آب در سالی 
که مزین به شــعار »مهار تورم و رشــد تولید« توسط 
مقام معظم رهبری اســت، و بــا پیگیری هایی که در 
سطح وزارت جهاد کشاورزی انجام شد، مبلغ 4 میلیارد 
تومان اعتبار از محل اعتبارات ملی جهت احیاء و مرمت 

قنوات شهرستان نیشابور تخصیص داده شد.
وی افزود: این اعتبار جدای از اعتبارات مجمع خیرین 
حفظ و نجات آب و پروژه های مصوب سفر ریاست جمهوری است که با پیگیری های مستمر برای شهرستان نیشابور در نظر گرفته شده است.

چنارانی با اشــاره به تأســیس اولین مجمع خیّرین حفظ و نجات آب کشور در شهرستان نیشابور عنوان کرد: شهرستان نیشابور دارای 3۵2 
رشته قنات است که نقش بسیار زیادی در تأمین نیاز کشاورزان این شهرستان دارد و این مجمع با پیگیری های مستمر توانسته است اعتبارات 

۵0درصدی خوبی را از محل اعتبارات ملی برای شهرستان نیشابور به ارمغان آورد.
چنارانی خاطرنشــان کرد: با پیگیری هایی که انجام شــد به زودی معاون باغبانی وزارت جهاد کشــاورزی برای شهرک های گلخانه ای در این 

شهرستان حضور پیدا خواهد کرد.

تخصیص 4میلیارد تومان ار اعتبارات ملی 
به قنوات نیشابور

خاله سارا با »مهد پویا« مهمان خانه ها شد

سهم بالایی از مخاطبان برنامه ساکن 
مناطق محروم هستند

تهیه کننده »خط استوا«:

 موج کمدی های گیشه ای بیشتر تهیه کنندگان 
را به سمت خود برده است

سارا روستاپور تهیه کننده »مهد پویا« اعتقاد دارد که ساخت این برنامه تلویزیونی باعث شده تا مردم مناطق محروم نمی توانند از آموزش لاکچری 
مهدکودک استفاده کنند پای تماشای این برنامه می نشینند.

به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاری تســنیم، ســارا روستاپور که در گذشــته به عنوان خاله سارا و در »پاشو پاشو کوچولو« به عنوان خانم بهار 
شناخته می شود فصل جدید برنامه »مهد پویا« را در مقام تهیه کننده به شبکه کودک رسانده است. برنامه ای که باکسِ صبحگاهی و در بخشِ پویا 
و خردسالان روی آنتن می رفت و تاکنون دو فصل از آن پخش شده است. ۵ عروسک که هر کدام یک حیوان )گاو،  خرس، خرگوش، فیل، گربه( اند 

و خردسالان به عنوان صداپیشه حضور داشتند. 
به گفته روســتاپور تهیه کننده »مهد پویا«، این برنامه ویژه خردســالان خواهد بود و به پیش دبســتانی ها آموزش می دهد. چرا که در دوران کرونا، 
کودکانی که نتوانستند به مهدکودک بروند از این منبع رسانه ای، عقب افتادگی هایشان جبران شود. شبکه پویا به عنوان یک منبع رسانه ای و آموزشی 
برای خردسال و کودک به حساب می آید. »مهد پویا« تحت نظارت کارشناسان این حوزه و سرفصل هایی که در آموزش و پرورش تدریس می شود 

طراحی شده و بچه ها در جریانِ این برنامه، مفاهیم پیش دبستانی را می آموزند تا با یک آمادگی، به دبستان راه پیدا کنند. 
به گفته او پیش از این ۵ عروسک در برنامه حضور داشته اند و ۹ عروسک افزایش پیدا کرده که سنجاب، یک پرنده، ساعت، گلدان و کتابخانه اضافه 
شده اند؛ همچون گذشته صداپیشه ها از بچه های 3 تا ۵ ساله اند. در فصل اول مریم نشیبا به عنوان صداپیشه روایتگر ماجراهای »مهد پویا« بود و 

در این فصل، عذرا وکیلی دیگر نوستالژی کودکانه رادیو، این روایتگری را ادامه می دهد. 
به بهانه این برنامه تلویزیونی با سارا روستاپور لحظاتی به گفت وگو نشستیم که مشروح آن را در ادامه بخوانید:

ســارا روســتاپور تهیه کننده »مهد پویا« با اشــاره به اینکه در دو فصل به آموزش روی واحد کارهای مهدکودک پرداختیم و در فصل جدید به سراغ 
مباحث آموزش و پرورش رفتیم، تصریح کرد: »مهد پویا« آمد تا بچه هایی که به هر دلیل نمی توانند به مهدکودک بروند و دوره های آموزشی پیش 
دبستان را طی کنند بتوانند آموزش هایشان را در قالب رسانه و تصویر ببینند. فصل اول روی واحد کارهای مهدکودک ها و برای گروه سنی 4 تا 6 
سال بود. سری بعد روی ارزش های زندگی کار کردیم؛ ارزش های 10 گانه صبر، بردباری، امانتداری و... بیشتر روی مباحث اجتماعی کار کردیم. در 
همه این ها، آیتم هایی که در لا به لای آنهاست؛ همه آموزشی است. همچون نقاشی با اشکال هندسی، کاردستی، نقاشی های آسان، آموزش اعداد، 

رنگ ها و شکل ها. این برنامه با اقبال خوبی مواجه شد و مخاطب زیادی داشت. 

وی افزود: ســری اول برنامه »مهد پویا« جزو پربیننده ترین برنامه های شــبکه کودک شــد؛ به همین دلیل و روندِ خوب تصمیم گرفتند سری سوم 
ساخته شود و روی مباحثی که آموزش و پرورش روی پیش یک و دو و آموزش های مربوط به آمادگی قبل از ورود به دبستان و دوران تحصیل، باید 
کار شود. براساس آنها هم واحد کار تعریف کردیم. تمام مباحث بین مثل آموزش نقاشی و کاردستی و هرچیزی که هست مربوط به آن واحد کار 
اســت. قصه، نمایش، گزارش و آموزش رنگ و اعداد، مفاهیم ابتدایی جمع و تفریق و تقســیم، همه این ها را در حد قابل درک و پذیرش برای همه 

بچه های قبل از ورود به دبستان، در برنامه مان گنجاندیم. 
تهیه کننده برنامه »مهد پویا« با اشاره به جزئیات جدیدی از این برنامه و عروسک هایی که هرکدام فلسفه وجودی دارند، خاطرنشان کرد: هر قسمت 
1۵ آیتم و پلاتوهایی دارند. یک آیتم جدید این برنامه ســنجابی و بوربوری اســت؛ بوربور نام یک پرنده برای اقلیم ایران اســت که در حال انقراض 
اســت. براســاس همین نکته برنامه ریزی داشــتیم؛ خیلی عروسک های ما در این برنامه خاص اند. گلدانی داریم که اخبار می گوید خبرهای محیط 
زیستی؛ روی گلدان مانیتوری قرار دارد که شخصیت کتابخانه ما است و کتاب ها را به بچه ها معرفی می کند. آنها را به دیدن کتاب دعوت می کند 

که خانواده برایشان کتاب بخوانند.
روستاپور به حضور عذرا وکیلی و ارتباط خوبی که با او عروسک ها و مخاطب برقرار می کند اشاره کرد و گفت: خوشبختانه در نظرسنجی اولیه ای 
که داشتیم این برنامه در 1۵ قسمت که ایام نوروز روی آنتن رفت ۵3 درصد بیننده داشت. سری اول 6۷ درصد بیننده داشته است و از این موضوع 
بسیار خوشحالم. جالب است بدانید در ابتدای کار بسیاری مرا ترساندند که این برنامه مجری ندارد نمی گیرد. اما من گفتم می خواهم از روایتگرانی 
استفاده کنم که خانواده های کودکان هم با آنها خاطره دارند و به این واسطه آنها هم بیننده برنامه ما باشند و بتوانیم به آنها هم آموزش های لازم 
مربوط به خردسالان را بدهیم. خانم مریم نشیبا در فصل های ابتدایی و در فصل جدید خدمت خانم عذرا وکیلی هستیم. واقعاً ارتباط با عروسک ها 

را بسیار خوب برقرار می کند و بچه ها دوست شان دارند.  
او درباره بازتاب های مردمی برنامه، افزود: من از مردم مناطق محروم بازتاب دارم که مهدکودک یک اتفاق لاکچری برایشــان محســوب می شــود. 
آنها می گفتند بچه های ما شمارش اعداد و شناخت رنگ ها را از برنامه شما یاد گرفتند. جمع و تفریق کردن را آموختند و از این جهت خدا را شکر 
می کنم. چرا که روی آموزش مباحث هوش و حافظه اصرار دارم برای این کار هم آیتم درنظر گرفتم که ذهن بچه ها را با برنامه درگیر کنیم. فضایی 

را فراهم کردیم بچه ها نسبت به اطراف پیرامونی شان حساس شوند. 
روســتاپور همچنین به اینکه چرا خودش روایتگری نمی کند و اصرار دارد بزرگان رادیو به برنامه شــان بیایند، تأکید کرد: خیلی دلم می خواســت 
خانوادده ها درگیر این برنامه بشوند؛ مادران امروز هم دهه شصتی ها و هفتادی ها هستند و خانم نشیبا و عذرا وکیلی جزو نوستالژی هایشان است. از 
طرفی دیگر این دو بزرگوار کلمات و واژه ها را نیز درست ادا می کنند. در صورتی خود من و بسیاری دیگر برخی از کلمات را به واسطه اجراهای تند، 

درست و شمرده تلفظ نمی کنند. همچنین خیلی بهتر بچه ها با صداها و اشخاصی که تمِ بزرگسال و مادربزرگ دارند همراه می شوند. 
وی در خصوص اینکه برنامه »مهد پویا« مجری ندارد، گفت: مگر قرار اســت همه برنامه ها مجری محور باشــند. امروز همه برنامه ها شــده خاله و 
عروسک و... من به جای این رفتار تکراری از راوی استفاده کردم و به خاطر بامزه بودن از صداپیشه های سه ساله تا پنج ساله استفاده کردم که به 
جای عروســک ها حرف می زنند.  روســتاپور درباره اجرای خود در تلویزیون توضیح داد که دوســت دارد بیشتر متمرکز روی برنامه سازی است اما 
طرح هایی برای ساختِ برنامه در شبکه هایی دیگر و همچنین اجرای برنامه ای که مناسب باشد را در برنامه هایشان دارد. اما بیشتر به دلیل تخصصی 

بودن شبکه کودک دوست دارد برای این شبکه برنامه سازی و اجرا داشته باشد. 
به تعبیر تهیه کننده »مهد پویا« این برنامه به دلیل استفاده بیشتر و بهتر در فضای مجازی و شبکه شاد هم قرار گرفته تا دیگرانی که موفق به تماشای 

آن در زمان اعلام شده، نشدند بتوانند از این محتواها در بستر فضای مجازی هم بهره ببرند.
این تهیه کننده گلایه هم به بحثِ برداشــتن معافیت مالیاتی از کارهای هنری داشــت که متأســفانه کار را برای برخی از سازندگان برنامه ها سخت 

کرده است. 
برنامه »مهد پویا« از اول اردیبهشت ماه آغاز شده و هر روز هفته غیر از پنجشنبه ها و جمعه ها ساعت 11 صبح به مدت 30 دقیقه روی آنتن می رود. 

ظلی پور تهیه کننده خط استوا می گوید که فروش بهتر فیلم های کمدی سیاسی نسبت به گیشه ای، بستگی به شرایط اجتماعی و البته خود فیلم 
دارد. در هر حال ذائقه امروز مردم کمدی های سرگرم کننده را بیشتر دوست دارد.

به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاری تســنیم، احســان ظلی پور تهیه کننده فیلم کمدی »خط استوا« درباره فروش کمتر فیلم های کمدی که 
دارای مســأله و پیام جدی تری نســبت به کمدی های ســرگرم کننده اند گفت: تصور اصلی من این است که ذائقه مخاطب سینمای امروز را دیگر 
نمی توان تغییر داد. البته فروش یک فیلم به چیزهای زیادی ربط دارد که بخش اصلی تر آن محتوا است که باید مخاطب از آن راضی باشد. به نظر 
می رسد که مخاطب امروز فیلم های کمدی سرگرم کننده را بیشتر دوست دارد. همه جای دنیا فیلم های کمدی انواع و اقسامی دارد که یکی از آنها 
سینمای کمدی سرگرم کننده است و در کنار آن انتقادی و سیاسی هم داریم. اما به نظرم می رسد که اولی فروش بهتری در همه جای دنیا دارد 
اما اینکه بشود بستری را فراهم کرد که کمدی های متفاوت تر فروش بهتری داشته باشند، باید بگویم که این بحث کلان تری است که فیلمسازان 

خیلی شاید نتوانند جواب گوی آن باشند.
او ادامه داد: اما به نظرم همه چیز به شرایط جامعه برمی گردد که کمدی های سیاسی و انتقادی هم بتوانند پرفروش شوند. مانند »مارمولک« که 
دردهه هشتاد فروش خیلی خوبی داشت یا »لیلی با من« و »اخراجی ها« به عنوان فیلم های کمدی دفاع مقدسی. اما در شکل کلی به نظرم همین 
جنس کمدی سیاسی یا انتقادی با وجود اینکه شاید نتواند به اندازه سرگرم کننده ها بفروشد، اگر درست ساخته و دیده شود و بازیگران خوب داشته 
باشد می تواند مخاطب کلان داشته باشد مانند اتفاقی که برای »مارمولک« یا »اخراجی ها« افتاد و آنان را جزو پرفروش ترین فیلم های کمدی کرد. 

به نظرم کمدی اگر درست ساخته و نوشته شود و تایم مناسب هم برای اکران داشته باشد، می تواند استقبال خوب داشته باشد.
ظلی بیان کرد: اما درباره فیلم »خط استوا« باید بگویم با اینکه فروش فیلم که نزدیک به 10 میلیارد است و در مجموع از آن راضی هستیم، نمی توان 
تأثیر شــرایط را در اکران نادیده گرفت. فیلم ما زمانی اکران شــد که فیلم های کمدی دیگری هم در حال اکران بودند و شــاید اگر در زمان دیگری 
اکران می شد چند میلیارد بیشتر هم فروش می کرد. البته مسأله تبلیغات هم در فیلم بسیار مهم است و اگر تبلیغات بیشتری داشتیم فروش بهتری 

هم عاید فیلم می شد.
تهیه کننده »نیسان آبی« درباره تأثیرات احتمالی که اتفاقات ماه های گذشته در فیلم کمدی سیاسی او برای فروش گذاشته است گفت: حواشی 
همان ابتدا برای فیلم پیش آمد که شــاید ما فیلم را در رابطه با مســائل آن روزها ســاختیم اما بعد برای آن افراد معلوم شــد که اصلًا فیلم ما قبل از 
حوادث ساخته شده است.  در آن مقطع این بحث در جریان بود و اول هم تصور ما این بود که شاید این مسائل به فیلم ضربه بزند. اما نه ضربه ای به 

فیلم زد و نه کمکی کرد چون اتفافات هم تمام شده بود.
او در پاســخ به اینکه آیا فروش بالای فیلمی مانند »فســیل«، او و دیگر تهیه کنندگان را به ســمت ساخت فیلم های کمدی گیشه ای می برد گفت: 
خیلی به شرایط بستگی دارد؛ در حال حاضر خود من درگیر ساخت دو سریال در نمایش خانگی هستم و شاید فرصت این را نداشته باشم. اما طبق 
اطلاعاتی که دارم، موج »فسیل« باعث شده تا در ماه های آینده شاهد اکران چند فیلم کمدی سرگرم کننده باشیم به طوری که ۵ فیلم دیگر مانند 

فسیل در حال ساخت است. بنابراین باید گفت که بله این فروش تهیه کننده ها را به سمت ساخت فیلم هایی مانند فسیل کشانده است.
ظلی  پور در پایان در جواب به این ســؤال که آیا کمدی »خط اســتوا« عامدانه به گونه ای ســاخته شده که زبان خیلی تند و تیزی در نقد مسئولین 
نداشــته باشــد و در عین حال حرف خود را بزند، جواب داد که در زمانی که فیلم را تولید می کردیم بر اســاس فیلمنامه ای که داشــتیم و همچنین 
ترکیب بازیگرانی که مد نظر داشتیم، همین فیلم و با همین شکل را دنبال کردیم اما اگر ترکیب بازیگران فیلم عوض می شد امکان داشت که فضا 

و جنس پیام و حرف فیلم تغییر می کرد.
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در گفتگو با ایبِنا مطرح شد:
پرداخت تسهیلات ساخت مسکن 

تسهیل شد
 ابلاغیه وام مسکن قانون جهش تولید در سال دوم از شهریور 1401 

اعلام شده و بانک ها تا شهریور 1402 فرصت پرداخت دارند.
علیرضــا قیطاســی؛ دبیر شــورای هماهنگی بانک هــای دولتی و 
نیمه دولتــی در گفت وگو با خبرنگار ایبِنــا از فرصت متقاضیان وام 
ساخت مسکن تا شهریور امسال خبر داد و گفت: هرچند قانون جهش 
تولید مسکن در سال اول دیر ابلاغ و به تبع آن با تاخیر اجرا شد، اما 
در ســال دوم به موقع و در شــهریور ماه ابلاغ شد که برهمین اساس 
بانک ها تا شهریور 1402 فرصت دارند سهمیه خود را پرداخت کنند. 
 وی تاکید کرد: روند پرداخت وام مسکن تسهیل شده است و انشالله 
بعد از شهریور امسال عملکرد خوبی از بانک ها ارائه خواهیم داد چرا 
که در ســال جاری باتوجه به تســهیل صورت گرفته و اینکه برش 

استانی نداریم؛ عملکرد بهتری را شاهد هستیم.
 قیطاسی با بیان اینکه قانون جهش تولید مسکن 30 شهریور 1400 
مصوب شد، اما دستورالعمل آن در 1۷ آذر ماه 1400 و سهمیه های 
استانی نیز خرداد ماه 1401 ابلاغ شد، افزود: در ماده 4 قانون جهش 
تولید مســکن سهمیه ســال اول بانک ها 360 هزار میلیارد تومان 

تعیین شد که بانک ها فقط 3 ماه برای آن فرصت داشتند.
 به گفته وی، ســال مالی مد نظر در این قانون از شــهریور 1400 تا 
شــهریور 1401 بود که تقریبا با ۹ ماه تاخیر برش استانی پرداخت 
این تسهیلات براساس قانون جهش تولید مسکن اعلام شد. برهمین 
اســاس عملکرد بانک ها در ســال اول را باید براساس 3 ماه فرصتی 
که داشــتند بسنجیم.  دبیر شــورای هماهنگی بانک های دولتی و 
نیمه دولتی افزود: در قانون جهش تولید مسکن مقرر شده تا بانک ها 
20 درصد تسهیلات خود را به بخش مسکن اختصاص دهند که این 
20 درصد براساس توزیع بخشی است یعنی این 20 درصد مشمول 
کل تســهیلات مسکن اعم از جعاله، ودیعه، خرید مسکن روستایی 
و حوادث و... می شــود.  قیطاســی با بیان اینکه در بخش پرداخت 
تسهیلات ودیعه مسکن، بانک ها به ۷0 درصد تکالیف درنظر گرفته 
شــده عمل کردند اظهار کرد: به طور خاص، اما درباره قانون جهش 
تولید مســکن به دلیل دیر اعلام شدن سهمیه های استانی از سوی 

وزارت راه در سال اول بانک ها تکالیف خود را کامل انجام ندادند.
 وی تصریح کرد: سال دوم یعنی 1401 ابلاغیه مورد نظر در شهریور 
ماه ابلاغ شــد که برهمین اســاس بانک ها تا شهریور 1402 فرصت 

دارند سهمیه خود را پرداخت کنند 

مبارزه با آفت سن در ۳۷۵ هزار هکتار 
ع کردستان از مزار

  شــاهو محمدی - سنندج : معاون بهبود تولیدات گیاهی سازمان 
جهاد کشاورزی کردستان گفت: 3۷۵ هزار هکتار مبارزه با آفت سن 
مادر و علف های هرز در مزارع گندم استان تاکنون انجام شده است.

 محمدصالح احمدی اظهار کرد: در ســال زراعی جاری )مهر 1401 
تــا مهر 1402( 621 هزار و 3۵3 هکتار از اراضی زراعی اســتان به 
زیرکشت گندم رفت که از این میزان ۵88 هزار و 8۵3 هکتار دیم و 
مابقی آبی است. وی بر مبارزه با آفات و علف های هرز در مزارع استان 
تاکید کرد و افزود: در حال حاضر در پیک مبارزه با آفت سن مادر و 
علف های هرز در مزارع استان قرار داریم و تاکنون 1۹4 هزار هکتار 

مبارزه علیه آفت سن مادر در مزارع گندم استان انجام شده است.
معاون بهبود تولیدات گیاهی ســازمان جهاد کشــاورزی کردستان 
ادامــه داد: 181 هزار هکتــار هم تاکنون مبارزه با علف های هرز در 
سطح مزارع گندم استان انجام شده است و این اقدامات تاثیر زیادی 
در افزایش عملکرد و کیفیت محصول دارد. احمدی گفت: بیشترین 
سطح زیرکشت گندم استان مربوط به شهرستان های بیجار با 1۵۵ 
هزار و ۷۵0 هکتار، دیواندره ۹6 هزار و 8۵0 هکتار، ســقز ۹4 هزار و 

600 هکتار و دهگلان 82 هزار هکتار است.
وی یادآور شــد: دوشنبه 11 اردیبهشــت سال جاری هم بررسی و 
پایشــی از دیم زارهای استان با حضور مشاور وزیر جهاد کشاورزی 
و مجــری طرح گندم وزارتخانه از مزارع گندم جو و نخود علوفه ای 
بخش موچش و مــزارع طرح جهش تولید در دیمزارها مرکز جهاد 
کشاورزی دهستان امیرآباد داشتیم که براساس این بازدید وضعیت 

رشد این محصولات کشت شده در استان مطلوب است.
یک میلیون و 21۷ هزار و 38 هکتار از مساحت کردستان به اراضی 
کشــاورزی اختصاص دارد که این میــزان حدود پنج درصد اراضی 
کشــاورزی کشور را تشــکیل داده اســت. ۹6 درصد سطح اراضی 
کشــاورزی استان به کشت ســالانه محصولات زراعی و سطح آیش 
)بدون کشت( و چهار درصد به عبارتی ۵2 هزار و 6۷0 هکتار آن هم 

به اراضی باغی اختصاص پیدا کرده است.
بر اســاس آخرین گزارش عملکرد سالانه تولید محصولات زراعی و 
باغی استان که مربوط به سال 1400 است در ۷۹1 هزار و ۹۷0 هکتار 
زیر کشت، یک میلیون و ۷۵4 هزار تن محصول تولید شده و میزان 

برداشت محصولات باغی هم 443 هزار تن بوده است.
از ۷۹1 هزار و ۹۷0 هکتار اراضی زیر کشت محصولات زراعی استان 
8۷ درصد دیم و فقط 13 درصد آن آبی اســت. ســالانه حدود 211 
هزار و 268 هکتار از اراضی دیم به ویژه در شرق، شمال شرق و شمال 

استان به طور آیش در تناوب زراعی قرار می گیرد 

تجلیل از کارگران شرکت نفت و گاز 
وندان به مناسبت هفته بهداشت ار

وز جهانی کارگر  و ر
   بــه گزارش روابط عمومی شــرکت نفــت و گاز اروندان، به 
مناســبت هفته بهداشــت حرفــه ای و روز جهانی کارگر طی 
مراسمی با حضور عبدالامیربابایی مدیر امور مالی، سید محمد 
جواد هاشــمی نژاد مدیر منابع انسانی، سهراب ترکیان رئیس 
ایمنی، بهداشــت و پدافند غیرعامل و یاســر خورشیدی عضو 
هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشــکی آبــادان، فعالین عرصه 
بهداشــت شهرستان خرمشهر و جمعی از کارگران این شرکت 

در سالن جلسات ساختمان مرکزی خرمشهر برگزار شد.
در ابتدای این مراسم مهندس ترکیان رئیس ایمنی، بهداشت و 
پدافند غیرعامل شرکت نفت و گاز اروندان ضمن تبریک هفته 
بهداشــت و روز کارگر و تقدیر از زحمــات کارکنان و کارگران 
بیان داشت: تکریم و سپاسگزاری از کارگران روز و زمان خاصی 
ندارد و تلاشهای همه همکاران در جهت تحقق چشم اندازهای 

تولیدی قابل تکریم است.
وی  از تلاش های کارگران این شــرکت قدردانی نمود و کار و 
تلاش را بخشی از جوهر انسان و هویت اجتماعی هر فرد عنوان 
نمود و اظهار داشــت: اساس پیشــرفت هر کشوری را کارگران 
تشکیل می دهند و به حق آنها سرمایه های گرانقدری در میان 
آحــاد جامعه هســتند و باید همواره در دفــاع از حق و حقوق 
کارگران گام برداشــت و به صورت ویژه برای رفع دغدغه های 

آنها تلاش کرد.
در ادامــه دکترخورشــیدی عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم 
پزشکی آبادان به بیان توضیحاتی در خصوص اهمیت و ضرورت 
بهداشــت حرفــه ای در محیط کار پرداخــت و گفت: ایمنی و 
بهداشت محیط کار جهت پیشگیری از آسیب دیدن کارکنان و 
محافظت از آن ها است.  وی ادامه داد؛ هدف از اجرای این قوانین 
فراهم کردن محیطی امن و ایمن برای فعالیت کارکنان اســت 
بدون اینکه نگرانی در زمینه ایجاد حوادث وجود داشته باشد و 
اگر ایمنی و بهداشت در محیط صنعتی رعایت نشود، هیچ کس 

حاضر به فعالیت در آن مکان نخواهد شد. 
در پایان خانم عطشانی مسئول بهداشت کار صنعتی به تشریح 
عملکــرد و اقدامات انجام شــده واحد ایمنی این شــرکت در 
خصوص معاینات شــغلی کارکنان رســمی و پیمانکار، اندازه 
گیری عوامل زیان آور، ارزیابی ریســک بهداشــتی و همچنین 
ســلامت آب و مواد خوراکی و دیگر موارد مربوط به بهداشــت 
در دوران کرونا و نقش و توجه به بهداشــت و ایمنی در محیط 

کار پرداخت.
گفتنی اســت در انتهای این مراســم از چند تن از کارگران که 
در دوران کرونا با واحد ایمنی همکاری داشــته اند، با اهداء لوح 

سپاس و هدیه تشکر و قدردانی به عمل آمد 

مدیرکل دامپزشکی استان اصفهان خبر داد:
صادرات ۶۹ میلیون دلار فرآورده خام 

دامی از اصفهان
  6۹ میلیــون دلار فــرآورده خام دامی از اصفهان صادر شــد.  
مدیرکل دامپزشــکی استان اصفهان گفت: سال گذشته 2 هزار 
و 4۹0 گواهــی حمل صادرات فرآورده هــای خام دامی به 34 
کشور صادر شد و ارزش صادراتی این محصولات به 6۹ میلیون 
و 300 هزار دلار رســید. ســید رضا موســوی با اشاره به اینکه 
اداره کل دامپزشــکی اســتان در ســال1401, بیش از 2 هزار 
و 4۹0 گواهــی حمل صادرات فرآورده هــای خام دامی به 34 
کشــور صادر کرد، افزود: ارزش صادراتی این فراورده ها پارسال 
به 6۹ میلیون و 300 هزار دلار رســید که 110 درصد افزایش 
ارزآوری این محصولات را نســبت به ســال 1400 داشت. وی 
افزود: محصولاتی، چون پودر گوشــت، شیرخشک، تخم مرغ، 
آب پنیر، پنیر، پنجه و پای مرغ به کشور های شرق آسیا از جمله 
هنگ کنگ و ویتنام و بنگلادش و کشــور های خاورمیانه مانند 
عراق، سوریه، کویت، امارات، قطر و افغانستان از اصفهان صادر 
می شود. موسوی با اشاره به اینکه روزانه ۵ هزار و ۵00 تن شیر 
خام در استان اصفهان تولید می شود، افزود: از این میزان روزانه 
چهار هزار تن شــیر نیز بصورت صنعتی تولید می شود که هفت 
واحــد تاکنون کد IR برای صــادرات دریافت کردند. مدیرکل 
دامپزشــکی اســتان اصفهان با بیان اینکه مجموع کشتار دام و 
طیور اســتان در سال گذشته 2 میلیون و ۹۹3 رأس دام سبک 
و ســنگین، شــتر و شتر مرغ بود، گفت: از این میزان 82۵ تن و 
222 کیلوگرم حذفی و 2 میلیون و 888 کیلوگرم ضبط و 446 
کیلوگرم معدوم سازی شد. موسوی افزود: پارسال 60 میلیون و 
۵44 هزار قطعه طیور کشتاری بوده که 36۷ هزار و 6۷8 قطعه 
در کشتار ها به دلایل مختلف حذف شدند. وی با اشاره به اینکه 
بودجه این اداره کل از محل اعتبارات تملک دارایی 13 میلیارد 
است که تاکنون ۵0درصد آن تخصیص یافته، گفت: دامپزشکی 

باید سهم مناسبی از اعتبارات داشته باشد 

اجرای بیش از ۳۰ عنوان برنامه 
وز شیراز در هفته نکوداشت ر

 معاون فرهنگی شهردار شیراز به تشریح ویژه برنامه های هفته 
نکوداشت روز شیراز با اجرای بیش از 30 عنوان برنامه پرداخت

محمد علی چوبینی در نشســت خبری خــود با خبرنگاران به 
تشــریح ویژه برنامه های اجرایی هفته شــیراز پرداخت و گفت: 
باتوجه به فرارســیدن پانزدهم اردیبهشــت روز و هفته شیراز، 
برنامه های این هفته از 1۵ لغایت 22 اردیبهشت برگزار می شود.

او در تشریح این برنامه ها عنوان کرد: در روز پانزدهم اردیبهشت، 
ســه عنوان برنامه با موضوع ستارگان شیراز در قالب غبارروبی 
و گل افشــانی غبور شهداء و اماکن متبرکه همچون حرم مطهر 
حضرت احمدی و محمدی )ع( با حضور مدیران دســتگاه های 
اجرایی، بزرگان و مفاخر شــیراز و برافراشــتن پرچم شیراز در 
چند نقطه از ســطح شهر، اجرای مســابقه دوو میدانی بیست 
کیلومتری شهری در سطح شهر، و ویدیو مپینگ روز شیراز در 
میدان آزادی تهران و اختتامیه جشنواره آوا ها و نوا های رضوی 

برگزار می شود.
معاون فرهنگی شهردار با اشاره به اینکه نکته ضروری در اجرای 
رویدا های فرهنگی آنست که شهر و مردم در آن دخیل باشند، 
گفت: در روز شــانزدهم اردیبهشت مراسم نکوداشت روز شیراز 
با حضور مســئولین و اهالــی فرهنگ و هنر در محل باغ جهان 
نما برگزار می شــود. چوبینی اشــاره کرد: به مناسبت این ایام 
طی روز های 16 تا 18 اردیبهشت ماه کارگاه میدانی نقاشی در 
پنج فضای شــهری برپا می شود. همچنین المان های شهری به 

مناسبت روز شیراز اکران خواهد شد. 
اختتامیه مســابقات فوتسال محلات از دیگر برنامه های اجرایی 
در روز هفدهم اردیبهشت بود که معاون فرهنگی شهردار به آن 
اشــاره کرد و گفت: در حوزه ورزشــی همچنین برنامه آوردگاه 
ارگ در قالب جشــنواره ورزش های رزمی طی ســه روز 18 تا 
20 اردیبهشت از ساعت 18 لغایت 22 شب برگزار خواهد شد. 
آیین نکوداشــت نقش مانــدگار در قالب مراســم رونمایی از 
سردیس پیشکسوتان صنایع دســتی در راستای حفظ عنوان 
“شــیراز شهر جهانی صنایع دســتی” در محل باغ جهان نما از 
دیگر برنامه های اجرایی مورد اشــاره معاون فرهنگی شهرداری 
شــیراز دراین ایام بود و او ادامه داد: اجرا و فراخوان برنامه نذر 
هنــر به جهت اهداء آثار هنری برای آزادی زندانیان جرائم غیر 

عمد از دیگر برنامه های اجرایی این ایام است. 
معاون فرهنگی شــهردار شــیراز با بیان اینکه در ادامه اجرای 
برنامه های روز شیراز در روز هجدهم اردیبهشت نشست علمی 
بازآفرینی خلاق و فرهنگ مبنا در توســعه فضا های شــهری با 
حضور دکتر مستکین مسئول ادبی یونسکو در محل تالار آزادی 
برگزار می شود، افزود: سه جشن بزرگ شبانه با عنوان شیراز من 
در محل باغ عفیف آباد به صورت عمومی برای شــهروندان طی 
سه شــب از 20 تا 22 اردیبهشت برگزار می شود و عموم مردم 
می توانند به صورت رایگان در این جشن ها حضور داشته باشند. 
برگزاری ویژه برنامه مشــاعره و اردیبهشت غزل با عنوان شیراز 
شهر شــعر و اندیشه از دیگر برنامه های اجرایی در هفته شیراز 
است که رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری 
شــیراز به آن اشاره و ابراز کرد: این برنامه با حضور دکتر آذر در 
قالب یک کار ادبی در روز بیســتم اردیبهشت در سالن گلستان 

سعدی اجرا می شود.
چوبینی ادامه داد: همچنین ویژه برنامه “ســومین شــب شعر 
شــیراز “ در روز بیســت و یکم با حضور شــاعران سطح ملی و 

شاعران شیرازی در محل باغ جهان نما برگزار می شود. 
او گفت: در روز جمعه بیست و دوم اردیبهشت جشنواره بزرگ 
پیاده روی خانواگی در محل بلوار شــهید چمران با اهداء جوایز 

نفیس برگزار خواهد شد. 
چوبینی یادآور شد: در راستای افزایش نشاط همگانی در میان 
شهروندان تدوین و اجرای یک برنامه جامع در حوزه ورزش در 
طول ایام ســال در دستور کار است که اولین برنامه اجرایی در 

این حوزه برگزاری مراسم پیاده روی خانوادگی است.
او همچنین در این مراسم از برگزاری جشنواره گل سرخ در روز 

بیست و دوم اردیبهشت در محل باغ گل ها خبر داد. 
معاون فرهنگی شــهردار شــیراز با اشــاره به اینکــه در هفته 
شــیراز کلنگ زنی و افتتاح پروژه های عمرانی در حوزه مختلف 
گردشــگری، فرهنگی و زیر ساختی انجام می شود، اضافه کرد: 
در روز شیراز رویداد هایی که در طول سال در این کلانشهر اجرا 
می شود، باتوجه به اینکه هر مجموعه خود را متولی یک رویداد 
می داند، لذا نیاز اســت تا تمام دســتگاه های اجرایی، سمن ها و 

حتی مردم پای کار بوده و در اجرای برنامه ها کمک کنند.
وی از رایگان شــدن اســتفاده از مترو در روز شیراز خبر داد و 

افزود: باغ عفیف آباد در طول این هفته رایگان است.
رایگان شدن اماکن گردشگری تحت حوزه مدیریتی شهرداری 
در هفته شــیراز از دیگر موضوعات مورد اشاره معاون فرهنگی 
شــهردار شــیراز بود و وی افزود: باغ جهان نما و باغ دلگشــا از 

جمله این اماکن است.
معاون فرهنگی شــهردار شیراز یادآور شد: تمامی دستگاه های 
اجرایی، مجموعه ها و حتی اهالی فرهنگ و هنر باید در موضوع 
هفته شــیراز در برندسازی و هویت ســازی مفاخر شیراز ورود 

داشته باشند 

در پی وقوع حادثه ایستگاه پمپاژ 
شماره 4 سد ایلام:

یت بحران جلسه کمیته مدیر
 در شرکت آب و فاضلاب استان ایلام 

برگزار شد
 ایلام-محمدجــواد منصوری:به جهت بررســی نقاط قوت و 
ضعف در مدیریت حادثه آتش گرفتن تابلوهای برق ایســتگاه 
پمپاژ  شماره 4 سد ایلام،  کمیته بحران در شرکت آب و فاضلاب 
اســتان ایلام تشکیل و ابعاد  این حادثه از زوایای مختلف مورد 

بحث و بررسی قرار گرفت.
مدیرعامــل شــرکت در ایــن جلســه بــا بیان خــدا قوت و 
خســته نباشــید و تبریک گرامیداشــت هفته کار و کارگر از 
 همکارانی که احســاس تکلیف کرده و پــای کار بودند. تقدیر 

و تشکر نمود.
پرویــز ناصــری اظهــار داشــت : در ایــن حادثه بــا توجه به 
 ابعــاد گســترده آن، پیــش بینــی می شــد آب شــهر ایلام

بیــش از چندیــن روز دچار افت فشــار یا قطعی گــردد که با 
لطــف و عنایت پروردگار، با تلاش و کوشــش جهادی تمامی 
مجموعــه همــکاران شــرکت از نیروهای خدماتــی گرفته تا 
مدیــران و معاونیــن و همکاری ســایر ادارات و ارگان ها  این 
 حادثه به خوبی مدیریت و آب شــهر ایــلام با کمترین قطعی، 

تامین شد.

وی در ادامــه ضمــن تقدیــر از دکتــر بهــرام نیا اســتاندار 
ایــلام و مدیرعامــل و نیروهای شــرکت توزیع برق اســتان 
 گفــت: بازدیــد و حضور میدانی  اســتاندار ایــلام باعث قوت 
قلــب مجموعــه شــد و همچنین حضــور اکیپ حــوادث و 
اتفاقــات شــرکت توزیــع بــرق نشــان دهنــده  هماهنگی 
 و همــکاری نزدیــک شــرکت هــای زیــر مجموعــه وزارت 

نیرو می باشد.
مدیرعامــل آبفای اســتان با بیــان اینکه شــرکت هم بحران 
 ســیل و هــم ایــن حادثــه را بــه خوبــی مدیریــت نمود، 
تصریــح کرد: باید کمیته ای مســتقل، علــت ابعاد این حادثه 
بررســی کند و لازم اســت بدنبال راهکارهایــی جهت بهبود 

عملکرد شرکت باشیم.
ناصری در پایان خواســتار برآورد دقیق میزان خسارات و خرید 

تجهیزات جدید مورد نیاز شد.
لازم بذکر است در ابتدای این جلسه مهندس مهرشاد سلیمان 
نژاد، مدیر دفتر مدیریت بحران و پدافند غیرعامل شــرکت نیز 
ضمن تقدیر و تشکر از تمامی دست اندر کاران به جهت مدیریت 
این بحران به تحلیل و بررســی نقاط قوت و ضعف شــرکت در 
ایــن حادثه پرداخت و راهکارهای مورد نظر خود را جهت ارتقا 

کیفیت کار ارائه نمود.
وی اظهــار داشــت: تســریع در اطلاع رســانی ، بحث کنترل 
ورود و خــروج نیروهــا بــه محل حادثه، بحث تشــکیل بانک 
اطلاعــات در همــه تجهیزات، لــزوم توجه به اصــول ایمنی 
در طراحــی ، اجــرا و بهــره بــرداری از تاسیســات، بحــث 
رعایــت قوانین، ســاماندهی نیروهای انســانی و تشــکیلات 
 از مهمتریــن راهکارهــای ارتقــا کیفیت عملکرد در شــرایط 

بحران است
لازم بذکر اســت در پایان این مراســم، مدیرعامل شــرکت از 
نیروهای عملیاتی درگیر در این حادثه با اهدا لوح، تقدیر بعمل 

آورد 

اخبــــــار اخبــــــار در گفتگو با ایبِنا مطرح شد؛اخبــــــاراخبــــــار

دولت در انحلال بانک های زیان ده حامی 
بانک مرکزی باشد

 داستان انحلال بانک در ایران به سال 4۵ برمی گردد یعنی در طول 
تاریخ از زمان ناصرالدین شــاه فقط بانک بیمه بازرگانان ورشکســت 

شده است.
مســعود دانشــمند فعال اقتصادی و عضو اتاق بازرگانی در گفتگو با 
خبرنگار ایبِنا در خصوص موضوع انحلال بانک های زیان ده و آثار مثبت 
این موضوع روی نظام بانکی و بخش های مختلف اقتصاد ایران گفت: 
قطــع به یقین اگر دولت از بانک مرکزی در موضوع انحلال بانک های 
زیان ده حمایت کند بانک مرکزی تا پایان شهریور ماه که وعده چنین 
عملیاتی را داده می تواند این موضوع را به منصه ظهور برساند و انحلال 

برخی بانک ها را آغاز کند.
 مسعود دانشمند عضو اتاق بازرگانی در خصوص اولین و آخرین بانکی 
که در تاریخ ایران منحل شده گفت: داستان انحلال بانک در ایران فقط 
به ســال 4۵ برمی گردد یعنی در طول تاریخ بانکداری ایران از زمان 
ناصرالدین شــاه تا کنون که بانک های روس و شاهی در کشور مستقر 

بودند بانک بیمه بازرگانان تنها بانکی است که در ایران ورشکست شده 
است پس این حرکت بانک مرکزی آغاز رویه ای بسیار خوب در انحلال 

بانک های زیان ده به شمار می رود.
 کارشــناس و تحلیلگر اقتصادی و بازرگانی خاطر نشــان کرد: بانک 
مرکــزی تلاش می کند با این طرح در یک فرمول مشــخص شــده 
بانک های زیان ده را ادغام کند، چرا که ادغام این بانک ها در بانک های 

بزرگتر منجر به کاهش هزینه های نظام بانکی می شود.
 مسعود دانشمند گفت: متاسفانه تعداد بانک های ایران بسیار بیشتر از 
حد معمول و استاندارد بین المللی است بنابراین انتظار می رود بانک 
مرکــزی با منحل کردن و به تبع آن ادغام بانک ها زمینه ســاز ایجاد 
بانک های قوی شــود چرا که در همه دنیا دولت ها و بانک های مرکزی 

به دنبال تجمیع هستند تا توزیع.
 وی در ایــن خصوص توضیح داد: دولت ها تلاش می کنند تا بانک ها، 
شرکت های بازرگانی و تولیدی را در راستای کاهش هزینه ها تجمیع 
کنند چرا که توزیع منجر به افزایش هزینه ها می شــود، بنابراین بانک 
مرکزی نیز با انحلال بانک های زیان ده باید به دنبال تجمیع بانک های 

کوچک در بانک های بزرگ و قوی باشد.
 مسعود دانشمند در پایان گفتگو درخصوص عواید انحلال بانک های 
زیان ده و وجود بانک های قوی گفت: علی رغم اینکه انتظار می رود تا 
شهریور ماه بر سر راه بانک مرکزی در موضوع انحلال بانک های زیان ده 
سنگ اندازی هایی صورت بگیرد، اما به دلیل اینکه این عمل می تواند 
منجر به ارائه تسهیلات بهتر و ارزان تری به بخش مولد و تولید و بهره 
وری اقتصاد وافزایش اشــتغال شــود امیدواریم بانک مرکزی و دولت 

قویا پای کار باشند و سنگ اندازی ها را به صورت قانونی پاسخ دهند 

»لیزینگ مجازی« از سوی شرکت لیزینگ 
توسعه تعاون راه اندازی می شود

 مدیرعامل شــرکت لیزینگ توســعه تعاون از راه اندازی »لیزینگ 
مجازی« از سوی شرکت لیزینگ توسعه تعاون خبر داد.

به گزارش روابط عمومی بانک توسعه تعاون، شهاب الدین پورعباسی 
اعلام کرد: لیزینگ مجازی )LEASE.TEC( به دنبال ساماندهی زنجیره 
تأمین اعتباری کالا و قرار دادن آن در مســیری شفاف، قانونی، تحت 
نظارت، قابل اندازه گیری و کنترل و با تقسیم صحیح سود و منافع در 

بین تمام ذینفعان زنجیره تأمین کالاست.
وی اجرای طرح لیزینگ مجازی را به سود بنگاه های کوچک و متوسط 
برشــمرد و گفت: خرید کالای مورد نیاز مردم و بنگاه های کوچک و 
متوســط به صورت آنلاین با شــرایط اقساطی مصوب بانک مرکزی و 
با قیمت واقعی کالا، کمترین هزینه، بالاترین کیفیت لجســتیک در 
محل مورد نظر متقاضی جزو اهداف اجرای لیزینگ مجازی توســعه 

تعاون است.
وی ادامه داد: بر اســاس برنامه ریزی اســتراتژیک، شــرکت لیزینگ 
توسعه تعاون تا سال 1404 به مهم ترین و اصلی ترین شرکت لیزینگ 

تأمین کننده کالای خرد در حوزه تعاون تبدیل می شود.

پورعباسی تأکید کرد: با همراهی و حمایت مدیران بانک توسعه تعاون، 
شــرکت لیزینگ توســعه تعاون می تواند در آینده نزدیک به جایگاه 

شایسته ای در صنعت لیزینگ دست یابد.
به گفته وی، بر اســاس پیش نویس دســتورالعملی که از سوی بانک 
مرکزی منتشر شده و قرار است به تصویب شورای پول و اعتبار برسد، 

کف سرمایه شرکت های لیزینگ باید به 1000 میلیارد ریال برسد.
مدیرعامل شــرکت لیزینگ توسعه تعاون در تشریح فعالیت های این 
شــرکت نیز گفت: سال گذشته علاوه بر حضور در بازار خودروهای نو 
در بازار خودروهای دســت دوم نیز حضور پیــدا کردیم. علاوه براین 
بخش کوچکی از پورتفوی خدماتمان را به کالاهای مصرفی همچون 
دوچرخه، موتورســیکلت و تبلت قرار دادیم. امسال در برنامه داریم تا 

سهم سبد کالاهای مصرفی افزایش قابل توجهی پیدا کند.
پورعباســی با اشاره به اینکه شرکت لیزینگ توسعه تعاون از ساختار 
چالاکی برخوردار است گفت: با حمایت های مدیرعامل و اعضای هیات 
مدیره بانک توســعه تعاون امکان ارائه تسهیلات لیزینگی تا 20 هزار 

میلیارد ریال وجود دارد 

پروژه بزرگ بیمارستانی 
در خراسان شمالی احداث می شود

  سرپرست دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی گفت: سه پروژه 
بزرگ بیمارستانی در خراسان شمالی احداث می شود. 

جواد شــاهین فر در گفت وگو با خبرنگار تســنیم در بجنورد، اظهار 
داشــت: در هفته سلامت امسال نمایشــگاه مبسوطی از اقدامات و 
فعالیت های حوزه بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در مرکز استان 

برپا و استقبال خوبی انجام شد.
وی افزود: در حوزه بهداشــت و درمان با حمایت دولت ســیزدهم 
اقدامات بسیار خوبی در حال انجام است و در حوزه زیرساخت ها ۵0 

پروژه بهداشتی، درمانی و اورژانس در حال ساخت و یا اتمام است.
سرپرست دانشگاه علوم پزشــکی خراسان شمالی تصریح کرد: سه 
پروژه بیمارســتانی راز و جرگلان، ارتقای بیمارســتان پورسینای 
آشخانه و پروژه بیمارستان 320 تختخوابی زنان بجنورد اعتبارات و 

روند خوبی دارند.
شاهین فر گفت: در مورد بیمارستان 220 تختخوابی مادر و کودک، 
اســتاندار خراسان شــمالی و نماینده ولی فقیه دســتگاه ها را برای 

اختصاص زمین این پروژه ملزم کردند و دانشگاه علوم پزشکی متعهد 
می شــود در اجرای عملیان آن روزشمار داشته و کار را به سرعت به 

پیش ببرد.
وی تصریح کرد: این پروژه، بزرگ ترین پروژه درمانی اســتان است 
که 2000 میلیارد اعتبار داشته و امیدواریم با تعیین تکلیف زمین، 

گره آن باز شود 



کوتاه بگوییم وکوتاه بنویسیم، عصر پرگویی و پرنویسی گذشت

معاون شهرسازی و معماری شهرداری اصفهان
 مطرح کرد:

ورت حذف آلودگی های بصری  ضر
در شهر

 معاون شهرســازی و معماری شــهردار اصفهان گفت: مدیریت 
شــهری ملزم به تأمین نیازهای شهر و شهروندان در زمینه حذف 
آلودگی های بصری اســت، چراکــه در غیر این صورت روح و روان 

شهر فرسوده خواهد شد.
 وحید مهدویان با بیان اینکه امروزه شــهرهای بســیاری در جهان 
با مشــکلات آلودگی بصری مواجه هستند، اظهار کرد: شهر مانند 
انســان، نیازهایی دارد که با گذر زمان و پیشرفت تکنولوژی تغییر 
می کنــد، در این گذار، مدیریت شــهری ملزم بــه تأمین نیازهای 
شهر و شهروندان است چراکه در غیر این صورت روح و روان شهر 

فرسوده خواهد شد.
او با تأکید بر اینکه مدیریت شهری مصمم است از طریق آموزش، 
فرهنگ سازی، نظارت ویژه بر انجام مقررات و عمل به قوانین نوشته 
و نانوشــته، کالبد شــهر را تا حد ممکن از آلودگی های بصری پاک 
کند، گفت: معاونت شهرســازی در چارچوب سلسله نشست های 
راهبردی و تخصصی خود هشــتاد و سومین نشست تخصصی این 
مجموعه را با موضوع راهکارهای پیشــگیری از آلودگی های بصری 
در کلانشــهرها با حضور معمار و شهرساز بین المللی و صاحب نام 
ایرانی، پروفسور داریوش بوربور روزهای دهم و یازدهم اردیبهشت 

1402 برگزار کرد.
معاون شهرســازی و معماری شهرداری اصفهان بر اهمیت کاهش 
آلودگی های بصری در شــهر به منظور حفظ ســلامت و آسایش 
شهروندان تأکید و تصریح کرد: از اهداف مهم برگزاری این نشست 
می توان به واکاوی موضوع برای کارکنان شــهرداری، علل و تأثیر 
آلودگی های بصری بر سلامت شهر و شهروندان، معرفی راهکارهای 
مختلــف کاهش این نوع آلودگی و نقش دولت و جامعه در کاهش 

آلودگی های بصری اشاره کرد.
او تأکید کرد: باید توجه داشــته باشــیم که منشــأ آلودگی های 
بصری از فعالیت های انســانی اســت که با توجه بــه تأثیر آنها در 
کیفیــت زندگــی و به خصوص ســلامت روحی، جســمی و رفاه 
شــهروندان، شــناخت علت های ایجــاد و راهکارهــای کاهش 
 آنهــا امــری ضــروری و حائــز اهمیت بــه ویژه بــرای مدیریت 

شهری است.
مهدویــان، پژوهــش و مطالعه پیش از هر تصمیم گیری توســط 
کارشناسان را مهمترین مؤلفه برای رعایت هارمونی و پیشگیری از 
آلودگی های بصری دانست و خاطرنشان کرد: اجرای غیرتخصصی 
دیوار نوشته ها و نقاشــی های دیواری، تعدد و تنوع مهارگسیخته 
انواع تابلوهای شــهری از جمله تابلوهــای تبلیغاتی، راهنمایی و 
رانندگی، مراکز تجاری و اداری، نورپردازی های غیرکارشناســانه، 
مبلمان شــهری بــا طراحی های ضعیف و جانمایی های اشــتباه، 
تعــدد رنــگ و فرم های ناهماهنــگ در کالبد شــهر و حضور پر 
 تعــداد انــواع خودروها از جمله موارد ایجــاد آلودگی های بصری 

در شهرها است 

 مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی برق حرارتی 
با بیــان اینکه صددرصد تجهیــزات نیروگاه های 
کشور تولید داخل اســت، گفت: 100 هزار قطعه 
نیروگاهی توسط شرکت های دانش بنیان ساخته 

شد. 
به گزارش خبرگزاری تسنیم از بروجرد، »عبدالرسول 
پیشاهنگ« صبح امروز در آیین کلنگ زنی نیروگاه 
سیکل ترکیبی 120 تا 140 مگاواتی این شهرستان 
اظهار داشــت: صنعت برق کشور در ابتدی انقلاب 
تقریباً هیچی نداشــت و مستشــاران خارجی این 

صنعت را اداره می کردند.
وی با بیان اینکه ۵0 درصد از نیروگاه ها و صددرصد 
تجهیزات نیروگاه های کشــور تولید داخل اســت، 
افزود: 100 هزار قطعه نیروگاهی ســال گذشته در 
داخل کشور توسط شرکت های دانش بنیان ساخته 
شد و این قطعات به کشورهای دیگر مانند مالزی و 

اندونزی صادر می شود.
مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی بــرق حرارتی 
بــا تأکید بــر اینکه صنعت برق زمینه توســعه در 
بخش های دیگر را فراهم می کند عنوان کرد: یکی از 
مدرن ترین نیروگاه های دنیا که در انحصار دو کشور 
است هفته پیش در دوکوهه به دست رئیس جمهور 

افتتاح شد.
وی با اشاره به اینکه 4۵0 مگاوات ظرفیت نیروگاهی 

سال های گذشته در لرستان وجود داشت، بیان کرد: 
برنامه ریزی ایجاد ۵۵0 مگاوات ظرفیت نیروگاهی 
در دولت سیزدهم برای این استان انجام شده است.

پیشاهنگ با بیان اینکه طبق گفته رئیس جمهور، در 
سال نخست دولت سیزدهم به اندازه کل چهار سال 
دولت یازدهم نیروگاه در کشــور ساخته شده است، 
گفت: 33 واحد نیروگاهی در ســال اول این دولت 

ساخته شده است.

مدیرعامل شــرکت مادر تخصصی بــرق حرارتی 
بــا تأکید بــر اینکه 12 واحــد نیروگاهی در دولت 
ســیزدهم با حرارت اگــزوز نیروگاه های قبلی کار 
می کند، ابراز کرد: 3 میلیارد ســالانه در سوخت گاز 

صرفه جویی می شود.
پیشاهنگ با بیان اینکه 200 مگاوات از ایجاد ۵۵0 
مگاوات ظرفیت نیروگاهی لرستان در شهر بروجرد 
نصب و راه اندازی می شــود، اظهار داشــت: موانع 

زیرســاختی این پروژه در نفت، آب و محیط زیست 
مرتفع شده است.

وی با اشاره به اینکه نیروگاه سیکل ترکیبی بروجرد 
حدود 6 هزار میلیارد تومان هزینه بر است، افزود: فاز 
نخست این پروژه با اعتبار 2 هزار میلیارد تومان و با 

مشارکت بخش خصوصی افتتاح می شود.
مدیرعامل شــرکت مادر تخصصــی برق حرارتی با 
تأکید بر اینکه ایجاد زیرساخت های نیروگاه بروجرد 
با سرمایه گذاری دولتی شروع می شود، عنوان کرد: 
این پروژه را در مراحل بعد با ســرمایه گذاری بخش 

خصوصی ادامه می دهیم.
وی با اشــاره به انجام برنامه ریزی برای فراهم کردن 
تجهیزات نیروگاه سیکل ترکیبی بروجرد بیان کرد: 
امیدواریم این پروژه را در زمان معین به بهره برداری 

برسانیم .
پیشــاهنگ با بیان اینکه قرارداد ساخت ساختمان 
نیــروگاه بروجرد با پیمانکاران بومی منعقد شــده 
اســت، گفت: حدود 60 نفر در فاز نخســت و ۵00 
نفر نیز به صورت مســتقیم در فاز ساخت این پروژه 

مشغول به کار می شوند.
مدیرعامل شــرکت مادر تخصصــی برق حرارتی با 
اشــاره به خدمات جمهوری اسلامی ابراز کرد: 80 
نفــر در افتتاح نیروگاه ســیکل ترکیبی بروجرد به 

صورت دائم مشغول به کار می شوند 

100 هزار قطعه نیروگاهی در ایران بومی سازی شد:

دولت سیزدهم چند نیروگاه برق ساخت؟

  اســتاندار هرمزگان به همراه مدیرعامل پالایشگاه ستاره خلیج 
فارس، جمعــی از مســئولان و خبرنگاران از پیشــرفت فیزیکی 

بیمارستان نفت ستاره خلیج فارس بازدید کردند.
به گزارش روابط عمومی و بین الملل شــرکت نفت ســتاره خلیج 
فارس، مهدی دوستی اســتاندار هرمزگان به بازدید از بیمارستان 
264 تختخوابی بندرعباس که به همت شــرکت نفت ستاره خلیج 

فارس در حال ساخت است پرداخت.
وی با اشاره به اینکه ساخت این بیمارستان 264 تختخوابی از جمله 
انجام مســئولیت های اجتماعی به همت پالایشــگاه ستاره خلیج 
فارس است، گفت: مدیرعامل محترم و تیمشان در این پروژه کاملًا 
پای کار بوده و تمامی مصالح مورد نیاز را خریداری کرده و در اختیار 

گذاشته اند که این کار بسیار به روند پیشبرد ساخت سرعت خواهد بخشید. علیرضا جعفرپور مدیرعامل 
شرکت نفت ســتاره خلیج فارس نیز درباره روند پیشرفت این پروژه اظهار کرد: با تزریق 400 میلیارد 
تومان اعتبار از محل تصمیمات مجمع عمومی این شرکت، پروژه بیمارستان شتاب بیشتری گرفته است 
و با بازنگری در مدت زمان اجرای بخش های مختلف این پروژه و جلسات متعدد با پیمانکاران، در تلاش 

هستیم تا زمان تکمیل این پروژه را از بهار 1404 به بهمن 1403 کاهش دهیم.

وی در ادامه افزود: این بیمارستان در ۷ طبقه در حال ساخت است 
و همه بخش های تخصصی و عمومی در آن لحاظ شــده است که 
شامل 10 اتاق عمل، بخش مراقبت های ویژه، ای سی یو، سی سی 

یو، کلینیک های تخصصی و 264 تخت بستری است.
جعفرپور با بیان اینکه جهت تجهیز بیمارستان های 264 تختخوابی 
بالغ بر ۵00 میلیارد تومان در نظر گرفته شــده است، گفت: ۵00 
میلیــارد تومان نیز بــرای تجهیز این بیمارســتان در نظر گرفته 
شــده است که شــامل بخش های مرتبط با تأسیسات و هواسازها، 
ژنراتورهای اضطراری، موتورخانه و... اســت و اکنون مناقصات آن 
در حال برگزاری است. مدیرعامل شرکت نفت ستاره خلیج فارس 
از پیگیری مســتمر استاندار هرمزگان در راســتای تکمیل پروژه 
بیمارســتان 264 تختخوابی قدردانی کرد و بیان داشــت: 2۵ درصد نسبت به برنامه زمان بندی شده 

پروژه جلوتر هستیم و امیدواریم بتوانیم تا بهمن 1403 این پروژه را مورد بهره برداری قرار دهیم.
وی با اشــاره به اتمام هر چه ســریع تر پروژه بیمارســتان 264 تختخوابی گفت: با بهره برداری هر چه 
ســریع تر از این پروژه در حوزه بهداشــتی و درمانی می توانیم در جهت توسعه فضاهای درمانی استان 

نقش مؤثری را ایفا کنیم 

بهره برداری از بیمارستان نفت ستاره خلیج فارس در سال ۱۴۰۳
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